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Sú medzi nami

Andrej Belaj, podnikateľ 
s lionským srdcom

BohuMír Bobo Krátky
LC Heart of Slovakia Foto: Ján Mišiak Miškovič

Lion Andrej Belaj je členom LC Nitra. Zakladajúci charterprezident Tibor Kraščenič 
ho do lionskej organizácie uviedol pred viac ako štyrmi rokmi. Od vzniku členstva sa An-
drej aktívne zapojil nielen do klubovej činnosti no stal sa členom kabinetu v ktorom dva 
roky zastával pozíciu distriktného koordinátora globálneho servisného tímu. Meranie 
hladiny cukru v krvi, krvného tlaku či preventívne kontroly očí detí predškolského veku 
v priestoroch obchodných centier v Nitre a Bratislave boli názornou ukážkou ako lioni 
napĺňajú svoje humanitárne poslanie službou, samozrejme v „žltej“ veste, ktorú počas 
servisných aktivít lioni nosia. Aktuálne zastáva pozíciu prezidenta klubu a v kabinete už 
tretí rok koordinuje medzinárodný preventívno- výchovný program Lions Quest – ume-
nie dospievať, ktorého cieľom je podporovať rozvoj sociálno- emocionálnych schopností 
u detí a mládeže prostredníctvom zavádzania moderných vzdelávacích stratégií aktivu-
júcich rodinu, školu a miestnu komunitu. Program je realizovaný už 25 rokov vo viac ako 
100 krajinách sveta, v 40 jazykoch. Za svoju aktívny prístup získal ocenenie „Lion Of The 
Year 2017-2018“. Od začiatku svojej činnosti spájal svoje podnikateľské aktivity s lionskou 
organizáciou. Ako majiteľ spoločnosti Eduinfo, ktorá viac ako desať rokov prevádzkuje 
najširšiu paletu pacientských infopanelov v čakárňach lekárov rôznych špecializácií a tým 
umožňuje klientom a partnerom osloviť ich cieľovú skupinu, prezentuje hrdo lionské logo 
počas podnikateľských aktivít. Jeho pôsobenie v lionskej organizácií a prepojenie so sú-
kromným a podnikateľským životom je prirodzené a inšpirujúce. 

Jindra Švarcová, podnikatelka 
s lionským srdcem

 Foto: archív D122

Do lionské organizace ji uvedla Mgr. Věra Krbůšková v roce 2012. Do té doby již 
několik let podporovala činnost klubu prostřednictvím své firmy OPTIK STUDIO.

V letošním roce se připravuje na pozici Prezidentky klubu jako 1. víceprezidentka. 
Od svého přijetí do klubu se Jindra Švarcová podílela na činnosti LC Plzeň Bohemia 
a aktivně se zapojovala a zapojuje do příprav mnoha kulturních akcí a projektů. Ob-
zvláště projekt „Lví očko – zdravé oči našich dětí“ je pro ní „srdeční“ záležitostí. Své 
působení v klubu dokázala skloubit s profesí očního optika a pomoci tak k rozšíření 
lionských myšlenek ve svém okolí. Jako spolumajitelka OPTIK STUDIO poskytuje jed-
nou měsíčně možnost bezplatného testování zraku dětí v rámci projektu Lví očko, 
a to přímo ve své firmě. Založila také tradici dětských výtvarných soutěží spojené 
s projektem Lví očko a také se podílela na založení Golfové akademie pro děti ze 
ZŠ pro zrakově postižené a vady řeči v Lazaretní ulici. Avšak tyto projekty a akce by 
nebyly možné bez společného úsilí a práce všech členek LC Plzeň Bohemia.

Jako členka kabinetu D122 ČR a SR zastávala dva roky pozici distriktního zmoc-
něnce pro sběr brýlí. Její působení v lionské organizaci a skloubení soukromého 
a profesního života je obdivuhodné. 
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Slovo Guvernéra 
Distriktu 122
Pavol Mora DG 2019-20
LC Banská Bystrica Foto: archív autora, Ján Mišiak Miškovič

Ďakujem Lionky, ďakujem Lioni,

Paráda národov, ako voláme pochod Lionov zo všetkých kútov sve-
ta mestom, v ktorom sa uskutočnil medzinárodný konvent je jedným 
z najemotívnejších zážitkov novozvoleného guvernéra. Tento rok prišlo na 
medzinárodný konvent Lions Clubs International (LCI) do Milána viac ako 
70 Lionov (včetne rodinných príslušníkov) z nášho Distriktu a zúčastnilo 
sa tohto prekrásneho sprievodu. Som potešený a vďačný za vašu podporu 
a sľubujem vám: Budem robiť všetko, aby som „Posilnil lionské hnutie“ 
v Českej republike aj Slovenskej republike v tomto lionskom roku.

Nebol by som na pozícii Guvernéra bez ďalšej osoby. Jej podpora je pre 
mňa najdôležitejšia, nakoľko vykonávanie „guvernérskeho štvorročia“ si 
bez podpory svojej rodiny neviem predstaviť. Ona je so mnou posledných 
35 rokov, moja manželka Katarína. Ďakujem Katka.

A predtým, ako budem pokračovať, by som chcel poďakovať Lionom 
z LC Banská Bystrica. Ďakujem za vašu podporu priatelia.

Často sa pýtam sám seba, čo motivovalo obchodníka v Chicagu vyzvať 
ostatných podnikateľov, aby sa k nemu pripojili v novom združení? Nie 
je to kapitálová spoločnosť, ale dobrovoľnícka snaha.

Premýšľajte o tom. Zdalo sa, že má všetko - úspešné podnikanie, ro-
dinu, priateľov, prominentné postavenie v jeho komunite. Určite tam boli 
aj iné, už etablované bratské organizácie. Náš zakladateľ Melvin Jones 
predstavil organizáciu, ktorá by existovala na jeden účel: slúžiť iným.

A tak sa zrodilo to, čo teraz poznáme ako Lions Clubs International, 
a to, čo sa teraz stalo globálnym lídrom v humanitárnej službe. Viem, že 
musel mať určitý pocit hrdosti, keď sa Lions kluby rozšírili po celom svete 
aj počas jeho celého života a rozširovali našu službu iným.

Vedenie Distriktu 122 v lionskom roku 2019 – 2020:

MJF Pavol MORA
Guvernér Distriktu (DG) 122
člen LCI od roku 2009, Banská Bystrica LC

Jan KALAŠ
Bezprostredne minulý Guvernér (IPDG) 
Distriktu 122, člen LCI od roku 1992, 
Praha Hartig LC

Čestmír KOŽELUHA
Prvý Vice Guvernér (I. VDG) Distriktu 122
člen LCI od roku 2007, Plzeň City LC

Milan ONDRUŠ
Druhý Vice Guvernér (II. VDG) Distriktu 122
člen LCI od roku 2011, Žilina LC

[pokračovanie na str. 6 ]
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Dr. JUNG-YUL CHOI
Medzinárodný prezident Lions Clubs International 2019 – 2020

Pavol Mora DG 2019-20
LC Banská Bystrica Foto: LCI

Jung-Yul Choi z Busanu v Kórejskej republike bol zvolený do 
funkcie medzinárodného prezidenta Lions Clubs International 
na 102. medzinárodnom konvente, ktorý sa konal v Miláne v Ta-
liansku 5. až 9. júla 2019.

Členom Busan Jae-il Lions Club je od roku 1977. Prezident Choi 
zastával mnoho funkcií v rámci Lions Clubs International, vrátane Pre-
zidenta klubu, Sekretára kabinetu, Guvernéra Distriktu a Medzinárod-
ného riaditeľa. Mnohokrát pôsobil aj ako vedúci skupiny District Go-
vernors Elect (DGE) a pôsobil v 11. výboroch ako člen medzinárodnej 
správnej rady. Okrem toho bol predsedom 39. fóra OSEAL v roku 2000 
a predsedom hostiteľského výboru na 95. medzinárodnom konvente 
Lions Clubs International v Busane v roku 2012, najväčšom konvente, 
ktorý sa kedy konal v histórii Lions. Prezident Choi ako uznanie za 
svoju činnosť v asociácii získal množstvo ocenení vrátane Humani-
tárneho partnerstva; Ocenenie Senior Master Key Award; Cena 100% 
Guvernéra Distriktu; viaceré ocenenia Medzinárodných prezidentov; 
viaceré medzinárodné prezidentské ceny; a cenu veľvyslanca Good 
Will, najvyššie ocenenie, ktoré združenie udeľuje svojim členom. Je 
tiež členom Progressive Melvin Jones Fellow.

Prezident Choi je popri svojich lionských aktivitách výkonným ria-
diteľom spoločnosti Koala Company, Ltd., medzinárodnej obchodnej 
spoločnosti, a je tiež bývalým riaditeľom Busan Sports Association.

Prezident Choi a jeho manželka Seung-Bok majú jedného syna, 
štyri dcéry a dve vnučky. 

Vedenie LCI v lionskom roku 2019 – 2020:

GUDRÚN YNGVADÓTTIR
Immediate Past International President
(IPIP) LCI & LCIF Chairperson 2019-20
Gardabaer, ICELAND

HAYNES TOWNSEND
First Vice President
(I.VP) LCI 2019-20
Dalton, GEORGIA, USA

BRIAN E. SHEEHAN
Second Vice President
(II.VP) LCI 2019-20
Bird Island, Minnesota, USA

PATRICIA HILL
Third Vice President
(III.VP) LCI 2019-20
Edmonton, Alberta, CANADA

JUNG-YUL CHOI
International President (IP) LCI 2019 – 2020
Busan City, Rep. of KOREA
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Foto: archív PDG Jany Flanderovej

Rovnako ako on, a rovnako ako všetci ostatní členovia, som hrdý na 
to, že som Lion.

Som hrdý na to, že som súčasťou celosvetovej organizácie, ktorej 
jediným cieľom je naše motto „We serve - Pomáhame“. Počas tohto lion-
ského roku chcem stavať na tejto hrdosti a posilniť ju.

Keď som sa v roku 2009 stal členom Lions Club Banská Bystrica, začal 
som sa zúčastňovať pravidelných klubových stretnutí. Veľkým vzorom pre 
mňa boli a sú moji „krstní otcovia“ Lion František Lorenc a Lion Ľuboslav 
Šesták. Mám to šťastie, že som členom aktívneho klubu. Už pár týždňov po 
mojom prijatí do lionského hnutia som mal prvý krát možnosť zažiť pocit 
hrdosti, keď môj prezident klubu počas charitatívneho koncertu Lenky 
Filipovej v artikulárnom kostole v Hronseku odovzdával šek na nákup 
optických pomôcok pre tých, čo to najviac potrebujú. Vďaka priateľstvu 
s fotografom ale hlavne lionom s veľkým „L“ Jánom „Mišiakom“ Miškovi-
čom som sa dozvedel, že zrakovo postihnutí ľudia sú rovnakí ako my. Radi 
chodia von, zabávajú sa a „vidia“ svojich priateľov. S „Mišiakom“ som si 
prvýkrát uvedomil skutočný význam nášho motta „We serve - Pomáhame“.

Vtedy som pochopil, čo znamená byť Lion. Získať odznak je len 

začiatok. Musíme dať „naše Lions odznaky“ do činnosti. Ak sa chceme 
spojiť s našimi členmi a ak chceme oživiť našich členov, musíme sa „do-
tknúť ich srdca“. To je niečo, s čím môže pomôcť každý Lion v našom Dis-
trikte. Oslovme všetkých členov klubov, spojme sa s nimi a zapojme ich.

Členom LCI som sa stal, keď som mal 48 rokov. Priemerný vek v klu-
be, ktorého som sa stal členom bol 60 rokov plus. Od samého začiatku 
sa ku mne správali ako k svojej rodine. Pracovali so mnou, dovolili mi byť 
kreatívny a povzbudili ma, aby som sa dostal do vedenia klubu. To je to, 
čo dnes potrebujeme, ak chceme udržať našich nových členov. To platí 
aj napriek ich veku či pohlaviu. Musíme ich privítať, rešpektovať, zapájať 
a zaobchádzať s nimi ako s našimi rovesníkmi. Musíme zísť z našej cesty, 
a urobiť ďalší krok, aby sa všetci naši členovia cítili súčasťou nás. Posil-
ňujme rodinu Lions.

Posilnime naše členstvo, posilnime hrdosť a našu schopnosť rozširo-
vať naše služby. Rozšírme naše členstvo pýtaním sa. Len si predstavte, že 
každý Lion v našom Distrikte by oslovil len jednu osobu, aby sa pripojila 
k ich klubu. Ale urobme to zmysluplne. Myslím, že Lion pozná Liona - vie, 
či má niekto túžbu a vášeň pomáhať.

A buďme pripravení, keď budúci člen povie „áno“, potom nastupu-
je včasné schválenie členmi klubu, slávnostné odovzdanie Certifikátu 
o členstve, pripnutie Lions odznaku a dôkladné zaradenie nového člena 
do činnosti klubu. Nenechajte si ujsť príležitosť. Čím viac investujeme 
do našich nových Lionov, tým lepší Lioni sa z nich stanú. Podporme rast 
členskej základne v našom Distrikte aj zakladanie nových Lions klubov. 
Oživme v našich kluboch iniciatívu a začnime so zakladaním Leo klubov. 
Veď mladí ľudia sú budúcnosť nášho hnutia.

Jedným z mojich kľúčových cieľov v tomto roku je presvedčiť členov 
našich klubov, že dodržiavanie stanovených pravidiel je jedným z pilie-
rov správne fungujúceho združenia, spolku či klubu. Ak sa nám podarí, 
aby kluby zlepšili spôsob svojho riadenia, uvidíme, že budú vychovávať 
lepšie vyškolených a kvalifikovanejších lídrov, kluby poskytnú intenzív-
nejšie a efektívnejšie služby, budú mať trvalý rast v členstve a poskytnú 
viac skúseností pre členov.

Možno budeme musieť upraviť pravidlá, aby lepšie vyhovovali va-
šim požiadavkám s nádejou, že dajú vášmu klubu základné nástroje pre 
úspech.

Lions Clubs International Foundation (LCIF) je medzinárodná nadá-
cia lionských klubov ktorá podporuje úsilie lionských klubov a partnerov 
v komunitách na miestnej a globálnej úrovni. Aby Lioni mali k dispozícií 
zdroje potrebné na pokrytie svojich služieb, v júli 2018 začali najambi-
cióznejšiu kapitálovou kampaňou, „CAMPAIGN 100: LCIF Empowering 
Service”. Campaign 100 bude trvať tri roky a bude sa snažiť získať 300 
miliónov USD do 30. júna 2021.

Zvážte prosím, do akej miery sa môžete jednotlivo či Váš klub zapojiť 
a poskytnúť finančnú pomoc našej nadácii LCIF.

Všetko to začína servisom. Služba bola základom nášho združenia 
od začiatku. Je to podstata toho, čo robíme najlepšie.

Som hrdý na to, že som LION. Ste hrdí na to, že ste LIONI?
Potom Lioni, WE SERVE! 

[dokončenie zo str. 4 ]

Slovo Guvernéra 
Distriktu 122
Pavol Mora DG 2019-20
LC Banská Bystrica

Novozvolenému guvernérovi D122 Pavlovi Morovi ako prvé gratulo-
vali členky LC Plzeň Ladies, PDG Jana Flanderová a Zdeňka Kolařová.
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Foto: archív autora, autori v texte

102. Medzinárodný konvent 
LCI 2019 v Miláne
Pavol Mora DG 2019-20
LC Banská Bystrica

Rád by som sa s vami podelil o svoje zážitky počas 102. Medzi-
národného konventu LCI v Miláne, ktorý sa uskutočnil v dňoch 
6.-9. júla 2019.

Náš Distrikt je provizórny a preto Guvernéra Distriktu na základe vý-
sledku voľby počas Nominačnej schôdze potvrdzuje Medzinárodná rada 
riaditeľov (BID) LCI na svojom jarnom zasadnutí, ktoré sa koná spravi-
dla v mesiaci apríl. BID LCI som bol potvrdený a menovaný za Guvernéra 
Distriktu 122 dňa 17. 4. 2019. Od tohto dátumu až do 31. 6. 2019 som 
bol tzv. District Governor Elect (DGE) čo je Guvernér „zvolený“, ktorý 
nastúpi do svojho lionskeho roku 1. 7. 2019.

Všetci prítomní DGE sa pred začatím Medzinárodného konventu zú-
častnili seminárov, kde skúsení lektori zaškolia guvernéra, aby zvládol 
svoj guvernérsky rok v súlade s pravidlami LCI. Po ukončení školenia, 
počas slávnostnej časti mňa ako aj všetkých takmer tisíc Guvernérov 
z celého sveta Medzinárodný prezident Jung-Yul Choi slávnostným 
aktom vymenoval do pozície Guvernéra. Tento okamih bol pre mňa 
veľmi emotívny a som šťastný, že som sa tejto udalosti mohol osobne 
zúčastniť.

Nasledujúci deň začal Konvent veľmi krásnym zážitkom – Parádou 
národov, ktorá končila na námestí Piazza del Duomo. Účasť Lionov 
z nášho Distriktu bola veľmi početná a sprievodu sa celkove zúčast-
nilo viac ako 11 000 lionov. Zvlášť ma teší účasť generálneho konzula 

Českej republiky v Miláne pána 
Jiřího Kudělu, ktorý sa zúčastnil 
s našou „delegáciou“ sprievodu.

Paráda národov je ukážka 
rozmanitosti nášho hnutia a je 
až neuveriteľné, že Lioni z ce-
lého sveta sa vedia zjednotiť 
a poskytovať služby tým, čo to 
potrebujú.

Celý môj program absolvo-
val so mnou Lion Milan Taškár 
(LC Nitra), ktorý bol nielen moj-
im tlmočníkom, ale aj spriatele-
nou dušou počas môjho pobytu 
v Miláne, ktorému ďakujem za 
jeho ochotu a trpezlivosť.

Počas konventu v Miláne som 
mal možnosť absolvovať semináre, kde nás prednášajúci informovali 
o témach, ktoré sú zaujímavé pre náš Distrikt. Prednášky o činnosti 
GAT, Leo-kluboch, Lions Quest-e, globálnom rámci služieb LCI, Cam-
paign 100 a nadácii LCIF boli zaujímavé a získal som nový pohľad na 
celosvetovú činnosť nášho Lions hnutia.

Veľkým zážitkom bolo Nominačné predstavovanie kandidátov na 

DGE Pavol Mora počas slávnostné-
ho ustanovenia do pozície Guver-
nér Distriktu 122 Medzinárodným 
prezidentom Jung-Yul Choiom.

Spoločná fotografia účastníkov Parády národov z nášho Distriktu pred historickým Duomom v Miláne.
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tretieho Viceprezidenta LCI, nakoľko jednou z najdôležitejších udalostí 
Medzinárodného konventu sú voľby. Počas konventu prítomní delegáti 
volia Medzinárodného prezidenta (IP), viceprezidentov a členov BID.

Stretnutia s Medzinárodnou prezidentkou Gudrun Yngvadittir 
a kandidátom na medzinárodného prezidenta Jung-Yul Choi-a z Ko-
rejskej republiky bol veľmi pôsobivé. Z reakcií prítomných bolo jasné, 
že vlaňajšia voľba prvej medzinárodnej prezidentky - ženy bolo správne 
rozhodnutie. Aj táto skutočnosť zrejme ovplyvnila rozhodovanie dele-
gátov pri voľbe tretieho viceprezidenta a zvolili sme opäť ženu, lionku 
z Kanady, Patriciu „Patty“ Hill.

Záverečný ceremoniál bol úchvatný a novozvolený medzinárodný 
prezident poďakoval za zvolenie a po krátkom prejave zaželal všetkým 
prítomným veľa skvelých nápadov pri realizácii myšlienky We serve. 
Okrem iného povedal: „Každý z našich takmer 1,5 milióna členov je 
iný. Tieto veľké rozdiely nás robia silnými. Robia nás skvelými. Robia 
nás Lionmi. Lioni slúžia svetu. Posilňujme naše kluby a spoločnosti 
prostredníctvom rozmanitosti.“ Heslom nášho prezidenta pre tento 
lionský rok je - Diversify Your Service. Následne IP povedal: „Kampaň 
100 je trojročné úsilie Lions Clubs International Foundation prijať od 
členov Lions hnutia dary vo výške 300 miliónov USD, s cieľom posilniť 
služby Lions po celom svete. Keď vstupujeme do druhého roku kam-
pane, chceme udržať našu hybnú silu tým, že povzbudíme všetkých, 
aby dali čo môžu. Spoločne môžeme priniesť dlhodobé zmeny a trvalú 
nádej komunitám, ktoré nás najviac potrebujú.“

Počas programu vystúpil aj PIP J. Frank Moore III a s radosťou 
informoval prítomných, že lioni pochopili výzvu Campaign 100 a po-
čas prvého roku zbierky prispeli sumou 110 903 738 USD. Súčasťou 
Záverečného ceremoniálu bolo aj folklórne vystúpenie účinkujúcich 
z exotickej Korei.

Po slávnostnom ukončení 102. Medzinárodného konventu LCI 
v Miláne sme absolvovali krátku prehliadku mesta a na druhý deň sme 
odcestovali plný zážitkov do svojich domovov.

Nasledujúca krátka fotogaléria vznikla vďaka „fotografom“, ktorí 
zachytili tieto krásne momenty. Ďakujem Ivanovi Galánovi, Věrke Švar-
covej, Janke Flanderovej, Zdeňkovi Bergmanovi, Jaroslavovi Dzurikovi 
a všetkým, ktorí zaslali svoje fotografie z priebehu 102. konventu LCI 
v Miláne a láskavo súhlasili s ich zverejnením. 

Milan Taškár (LC Nitra) spolu s Matthew Kieferom (LCIF), manažé-
rom pre grantový program Lions Quest

Patricia „Patty“ Hill, novozvolená tretia medzinárodná viceprezi-
dentka LCI a Pavol Mora, Guvernér D122 pre lionský rok 2019-20

Medzinárodný prezident LCI 
2019-20 Jung-Yul Choi so svo-
jou rodinou počas záverečné-
ho ceremoniálu 102. konventu 
LCI v Miláne
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Jozef Dúbravka (LC Žilina), Pavol Mora a generálny kon-
zul ČR pán Jiří Kuděla.

V centre Milána čakali účastníkov Freedom Charity Run 2019 na čele 
s poľským lionom Mariuszom Sziebom aj lioni z nášho Distriktu.

Členovia LC Teplice a LC Teplice Ladies po prílete na milánske 
letisko Malpensa.

Počas Parády národov Zmocnenec Milan Taškár navštívil aj delegátov 
z Kene, kde náš Distrikt zrealizoval už 3 etapy stavby nemocnice.

Účastníci zájazdu na 102. konvente v Miláne z lionských klubov z Českej aj 
Slovenskej republiky.

Spoločná fotografia účastníkov Parády národov z LC Teplice 
a LC Teplice Ladies.

Spoločné foto v priestoroch registrácie účastníkov konventu.

Lionky Denisa Bautelová (LC Martin), Marcela Laiferová (LC Pieš-
ťany), Elena Kubová (LC Martin) a Jana Tlustá (LC Plzeň Bohemia) 
počas Parády národov.
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Ivan Galán (LC Praha Hartig) a jeho priateľka spolu s exotickými účastníkmi sprievodu.

Milan Ondruš (LC Žilina) s účastníčkami z Ukrajiny po skončení 
sprievodu.

Členky LC Plzeň Ladies Zdeňka Kolářová a PDG Jana Flanderová 
v sprievode s generálnym konzulom ČR pánom Jiřím Kudělom.

PDG Jana Flanderová (LC Plzeň Ladies) a PID Miklós Horvath z Ma-
ďarska na recepcii usporiadanej D111, Nemeckým distriktom počas 
konventu.

Lioni z LC Košice s partnermi si nenechali ujsť príležitosť stať sa 
súčasťou Parády národov v Miláne.

Dcéra lionky Jindrišky Švarcovej (LC Plzeň Bohemia) Věra, na spoločnej 
fotografii s umelcom z Milána.

Guvernéri distriktov na lionský rok 2019-20, Distrikt 129 Slovin-
sko Nadja Pahor Bizjak a Distrikt 122 Česká republika a Slovenská 
republika Pavol Mora na recepcii usporiadanej slovinskými lionmi.
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Foto: archív, Ján Mišiak Miškovič

Spoločenstvo Melvin Jones
PDG BohuMír Bobo Krátky
LC Heart of Slovakia

Zapojenie sa do programu “The Melvin Jones Fellowship” (MJF) 
je veľkorysý spôsob ako preukázať oddanosť humanitárnej prá-
ci ktorú lioni realizujú v nadácií LCI (LCIF). Toto spoločenstvo 
tvorí 75 percent ročných príjmov LCIF a preto sa považuje za jej 
chrbtovú kosť.

Na počesť Melvina Jonesa, zakladateľa LCI, bol v roku 1973 zalo-
žený program MJF. Členstvo MJF je ocenením, ktoré sa udeľuje tým 
jednotlivcom, ktorý darovali tisíc amerických dolárov do LCIF alebo 
prostredníctvom LCIF. Každý nasledujúci dar vo výške tisíc amerických 
dolárov je považovaný za progresívne členstvo v spoločenstve, ktoré 
je označované PMJF. Príspevky ktoré môžu zaslať jednotlivci (vrátane 
osôb, ktoré nie sú členmi LCI), kluby alebo dištrikty sú považované za 
obrovský prínos pre ľudstvo a odkaz zakladateľa LCI Melvina Jonesa.

Zaslaním každého príspevku môže LCIF realizovať pomoc pre viac 
ľudí a zväčšuje svoj globálny vplyv v oblastiach na ktoré sa zameriava 
(víziu, mládež, pomoc pri katastrofách, humanitárnu službu a boja 
proti zdravotným postihnutiam). Darcovia majú možnosť výberu dvoch 
oblastí do ktorých smerujú svoju podporu. Buď do fondu, ktorý umož-
ňuje realizovať servisné služby alebo do všeobecného fondu pre zmier-
nenie následkov katastrof. Na celom svete je 414.777 MJF príjemcov 
a 82.236 PMJF príjemcov. V LCI – Distrikt 122, ČR a SR (D122) od jeho 
vzniku sa členmi spoločenstva MJF stali šiesti lioni z toho jeden je 
progresívnym členom. V roku 1999 Vojtěch Trapl (LC Praha Bohemia) 
PMJF - 1 Diamond YG, v roku 2007 MJF Juraj Schwarz (bývalý člen 
LC Bratislava Danubius), v roku 2008 MJF Peter Šiovič (LC Prešov), 
v roku 2011 MJF Jiří Zatloukal (LC Rychnov nad Kněžnou), v roku 2017 
MJF Bohumír Krátky (LC Heart of Slovakia) a v roku 2019 MJF Pavol 
Mora (LC Banská Bystrica).

Častokrát sa v lionských kluboch rozhoduje a hľadá spôsob ako 
oceniť členov, ktorí dlhodobo prispievajú svojou prácou k rozvoju 
klubu a vykonanou službou k rozvoju komunity. Kluby ale aj jednot-
livci môžu darovať do LCIF prostredníctvom programu MJF finančné 
prostriedky a môžu ako darcovia rozhodnúť, že uznanie MJF získa 

jednotlivec. Nový členovia spoločenstva MJF dostanú odznak, pa-
mätnú plaketu a list od predsedu LCIF, ktorým je vždy bezprostredne 
minulý medzinárodný prezident LCI. Príspevky v aktuálnej kampani 
Campaign 100 je možné tiež započítať do programu MJF, čo prináša 
v období najväčšej kapitálovej kampani v LCI zvýšený záujem o dar-
covstvo. Verím, že v lionských kluboch D122 je veľa členov, ktorý si 
zaslúžia poďakovanie za dlhoročnú prácu aj formou členstva v spo-
ločenstve MJF.

PDG Jiří Zatloukal nám k svojmu oceneniu napísal:
„Plaketu MJF mám umístěnu na čestném místě v mé kanceláři. 

Ocenění jsem obdržel od členů arizonského LC Sunrise Prescott - ten 
je zakladatelem našeho LC Rychnov n. Kn. V roce 2011 jsem zorgani-
zoval zájezd několika našich členů do Arizony, kde jsme se ve městě 
Prescott zúčastnili oslavy k 50. výročí od založení tamního LC. Arizonští 
Lioni byli velice rádi, že jsme je přijeli navštívit a mě tehdy velice mile 
překvapili tím, že mi tam předali nejvyšší lionské ocenění - plaketu 
MJF. Bylo to na popud našeho guidinliona Mike Beattyho, který k nám 
do Čech často jezdil a mnohokrát se v Rychnově zúčastnil na našich 
akcích. Tehdy jsem to vnímal nejen jako ocenění mé práce, ale jako 
ocenění aktivit mého domovského LC a jeho spolupráce s LC Sunrise 
Prescott (přímá výměna mládeže), který v tu dobu ještě prožíval své 
dobré období.” 

MJF Jiří ZatloukalMJF Peter Šiovič

MJF Bohumír KrátkyMJF Pavol Mora
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Guvernér D122 na Konventech
DG Jan Kalaš DG 2018-19
LC Prague Hartig

V rámci mého funkčního období 2018-19 jsem měl možnost 
a čest navštívit tři konventy a to 28. konvent polského D121, 
který se konal ve Varšavě od 10. 5. do 12. 5. 2019. Dále jsem 
se zúčastnil pro mě nejdůležitějšího 27. konventu D122 Česká 
republika a Slovenská republika, který se konal od 24. 5. do 
26. 5. 2019 v Pardubicích a jako třetí konvent jsem měl možnost 
navštívit konvent německého MD111, který se konal od 31. 5. 
do 2. 6. 2019 v Kielu v Německu.

Možnost, navštívit tyto konventy mně umožnily kontakty s guver-
néry uvedených distriktů, které jsem získal během mého působení ve 
funkci distriktního guvernéra. Konvent každého distriktu je nejdůleži-
tější akcí v lionském roce, kde se hodnotí úspěchy, dosažené v dotyčném 
roce, volí se nové vedení distriktů a plánuje se řada akcí do nového li-
onského roku, který ale nekoresponduje s kalendářním rokem. Polský 
konvent se slavnostně konal v Staszica Paláci pod záštitou primátora 
Varšavy. Pro hosty konventu byla první den připravena řada akcí / ná-
vštěva muzea F. Chopina, návštěva Varšavského Starého města, večerní 
program na lodi na řece Visle/, druhý den oficiální návštěva konventu 
se zahájením s koncertním pianistou Rinko Kobayashim, odpoledne 
návštěva Oranžerie a Stanislawowského divadla, prohlídka Paláce na 
ostrově a návštěva Střešní zahrady Knihovny Varšavské univerzity. Ga-
lavečer se konal v hotelu Mercure Grand v 10. patře se živou hudbou 
a s výhledem na Varšavu. Od polských přátel jsem odjížděl plný dojmů.

Jako další konvent jsem měl možnost a povinnost vést jednání 
našeho konventu v Pardubicích, kde bylo zvoleno nové vedení našeho 
distriktu. V případě našeho konventu najdete podrobnosti na našich 
webových stránkách. Zde nesmím zapomenout na doprovodné aktivity, 
které připravili lioni a lionky z obou pardubických klubů. Nezapomenu-
telný galavečer se konal v KD Dukla. Hosty našeho konventu byli Kurt 
Sebald z německého D111 OS a PDG Zvonimír Cvetanovski z Makedonie.

Třetím, navštíveným konventem byl konvent německých lionů v Kie-
lu. Německý multidistrikt se skládá z 19 distriktů při početné základně 
42. 000 členů. Na oba konventní dny si němečtí přátelé pronajali arénu 
/Sparkassen–Arena/, kde se sešlo přes 380 delegátů, přičemž nám bylo 
sděleno, že tentokrát je slabá účast, vzhledem k vzdálenosti města 
Kiel. V pátek 31. 5. jsem měl možnost navštívit zajímavé workshopy 
a poté galavečer s liony a leos.

V sobotu dopoledne se konalo plenární zasedání, kde mimo jiné 
vystoupila mezinárodní prezidentka Gudrun Yngvadottir. V odpoledních 
hodinách byla uspořádána pro hosty konventu autobusová prohlídka 
města vč. oběda s návratem lodí po kielském fjordu. Závěrečný gala-
večer se konal v terminálu pro odjezd lodí do zámoří, který ale sotva 
stačil pojmout všechny hosty. Přiznám se, že v životě jsem neviděl tolik 
lionů, kteří byli oděni do bílých sak. Německý konvent byl uspořádán 
v duchu německých tradic, vše fungovalo a všude byl pořádek. Konvent 
německých lionů na mě udělal velký dojem! 

Foto: archív autora

Setkání s mezinárodní prezidentkou Gudrun Yngvadottir z Islandu na galavečeru v Kielu.
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Charitatívny beh slobody 2019
Ladislav Balázs
LC Bratislava Pressburg

V dňoch 27-28. 6. 2019 v Bratislave Lioni regiónu privítali 
poľských bežcov v rámci aktivity „Freedom Charity Run 2019“. 
Obdarovaný bol Detský domov Podunajské Biskupice. Zástupky-
ňa Detského domova aj s detičkami priamo na mieste prevzali 
darovací šek na sumu 470 €.

Už je zvykom, že naši poľský kolegovia lioni organizujú aktivitu 
„Beh slobody“ z Gdansk na miesto konania významnej lionskej udalosti 
v danom roku. V tomto roku táto aktivita bola organizovaná pod zášti-
tou bývalého poľského prezidenta Lecha Walesu v duchu jeho kréda 
„Nech sloboda zvíťazí“, kto osobne odštartoval bežcov z Gdansk na 
1039 km dlhú trasu na miesto konania 102. medzinárodného konventu 
do Milána, ktorá viedla cez hlavné mesto Slovenska, cez Bratislavu. 
Napriek tomu, že informácia o tejto udalosti sa dostala do regiónu len 

tri týždne pred konaním, lions kluby regiónu Bratislava pod vedením 
RCh Jána Dudáša, a dvoch ZCh za Bratislava I. Ladislava Balázsa a za 
Bratislava II. Kataríny Žiakovej sa podarilo zabezpečiť hladký priebeh 
tejto aktivity.

27. 6. 2019 sme privítali poľských bežcov bežiacich z Viedne 

v Rakúsku na hraničný prechod Berg-Bratislava, kde privítacieho ce-
remoniálu sa zúčastnili okrem Jána Dudáša, Ladislava Balázsa a zástup-
cov hostiteľského regiónu Bratislava a našich bežcov aj zástupcovia 
D-122, novozvolení DG Pavol Mora, I.VDG Čestmír Koželuha, II.VDG 
Milan Ondruš, ZCh Banská Bystrica II. Peter Novotňák a lionský fotgraf 
Ján Miškovič. Skupinu poľských a slovenských bežcov čakala a v mik-
rofóne privítala v cieli pri vlajkách a transparentoch na Primaciálnom 
námestí Katarína Žiaková za prítomnosti lionov z bratislavských klu-
bov. Po milých privítacích slovách asistentky viceprimátora Juraja 
Káčera, JUDr. Valérie Láskovej privítal bežcov v Bratislave DG Pavol 
Mora a Čestmír Koželuha. Za bežcov prehovoril najkompetentnejší, 
hlavný organizátor a vedúci tejto aktivity Máriusz Szeib, PDG poľské-
ho distriktu, kto priblížil všetkým históriu a hlavný cieľ tejto aktivity. 
Z výťažku odkúpených tričiek od poľských bežcov s vyznačenou trasou 

Gdansk-Miláno a citátom 
Lecha Walesu „Nech soli-
darita zvíťazí“ 50% pôjde 
na podporu detí v Afrike 
čo zabezpečia poľský lio-
ni a 50% pôjde na pod-
poru vybraného detské-
ho domova na Slovensku, 
ako hostiteľskej krajiny. 
U nás bol po vzájomnej 
dohode všetkých klu-
bov regiónu Bratisla-
va vybraný ako prijíma-
teľ daru Detský domov 
Podunajské Biskupice. 
Zástupkyňa riaditeľky 
detského domova aj so 
skupinou detičiek osob-
ne prevzali darovací šek 
podpísaný vedúcim poľ-
ských bežcom Máriuszom 
Szeibom a Jánom Dudá-
šom na sumu 470 € z rúk 
Ladislav Balázsa priamo 
na Primaciálnom námes-
tí. Za región Bratislava 
ako hlavného organizá-
tora hostiteľskej krajiny 
Ladislav Balázs poďako-
val Magistrátu hlavného 

mesta Bratislava ako aj všetkým lionom regiónu BA za ústretovosť, 
pomoc a podporu tejto významnej udalosti a pozval všetkých hostí 
na slávnostnú večeru do hotela DoubleTree by Hilton, kde poľskí bežci 
mali zabezpečené ubytovanie. Druhý deň skoro ráno bežci odštartovali 
z Bratislavy a pokračovali vo svojej misii do Maďarska. 

Foto: Ján Mišiak Miškovič
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Foto:  ilustračné

CAMPAIGN 100

PDG BohuMír Bobo Krátky
LC Heart of Slovakia

Skončila sa prvá tretina kampane a výsledok všetkých pote-
šil! V priebehu záverečného plenárneho zasadnutia v Miláne 
medzinárodný prezident lionského hnutia slávnostne oznámil 
vyzbieranú sumu, ktorou členovia prispeli na účet kapitálovej 
kampane. Stodesaťmiliónovdeväťstotritisícsedenstotridsaťo-
sem amerických dolárov!

Predpokladaný výsledok v prvej tretine bol prekročený. Lioni pocho-
pili zmysel tejto najambicióznejšej kapitálovej kampane, ktorou naša 
nadácia (LCIF) posilňuje a podporuje služby v kluboch a distriktoch. Sto 
percent každého finančného daru v “Campaign 100” slúži na podporu 
grantov a programov ktoré realizujeme formou našich služieb vo všet-
kých oblastiach globálneho rámca služieb (viď str. 43).

Aj lioni v našom distrikte LCI – D122, ČR a SR sa v prvej tretine do 
kampane zapojili a prispeli nasledovne: LC Plzeň Bohemia sumou 100,– 
USD; LC Plzeň City sumou 100,– USD; LC Banská Bystrica sumou 650,– 
USD a LC Heart of Slovakia sumou 423.26 USD.

Uvedené kluby a ich konkrétny členovia sa takto stali súčasťou his-
torického úsilia, ktorý má za pomoci cieľovej sumy tristo miliónov do-
lárov zvýhodniť tých, ktorí naliehavo potrebujú našu pomoc. Ďakujem, 
že ste prispeli.

V predchádzajúcich dvoch článkoch (LION č. 3/2018 a č. 1/2019) sme 
písali o tom, čo je „Campaing 100“ a ako sa dá do nej zapojiť. Zodpove-
dajme otázku: čo ešte, okrem dobrého pocitu z podpory kampane získa 
darca? V spoločnosti levov máme zaužívané naše dosiahnuté výsledky 
merať, vyhodnocovať a aj ich odmeňovať. Najčastejšou formou odmeny 
za pomoc je poďakovanie, ktoré lioni dostávajú formou listu, nášivky 
na „žltú“ vestu, nášivky na klubovú vlajku a samozrejme odznak (pin), 

ktorý vyjadruje čin jeho majiteľa. Zapojením sa do kampane Campaign 
100 každý Lion dostane podľa výšky zaslaných finančných prostried-
kov uznanie vo forme odznaku darcu kampane. V priebehu kampane 
(1. 7. 2017–30. 6. 2021) sa individuálne dary každému levovi kumulujú 
a pokiaľ prekročia čiastku päťdesiat,  sto alebo dvesto amerických dolárov 
dostane Lion na pamiatku odznak darcu kampane. Po prekročení kumu-
latívneho daru 300 amerických dolárov bude odznak doplnený „podlož-
kou“ vyjadrujúcou výšku daru. Darcom, ktorých príspevky dosahnu výšku 
25.000 až 99.999 amerických dolárov je zaslané špeciálne poďakovanie 
a odznak „Major Donor Pin“ a tým, ktorí prispejú od 100.000 do 999.999 
amerických dolárov je zaslané špeciálne poďakovanie a odznak „Lead 
Donor Pin“. Darcovia, ktorí prispejú do kampane sumou viac ako 1 mi-
lión amerických dolárov predstavujú najvyššiu inšpiráciu pre budúcnosť 
Lionského hnutia a posolstvo nádeje. Týmto darcom je zaslané špeciálne 
poďakovanie a odznak „Million Dollar Pin“. 
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LC Banská Bystrica podporil 
Braillovskú olympiádu ÚNSS
Dagmar Filadelfiová, KS BB ÚNSS
Pre LC Banská Bystrica Foto: Ján Mišiak Miškovič

V Košiciach, Banskej Bystrici, Martine a Trnave celkovo 35 ne-
vidiacich pod olympijskými bodkami preukázalo, že Braillovo 
písmo má v ich každodennom živote svoje neodškriepiteľné 
miesto. Priestor na to mali v ktorejkoľvek zo štyroch disciplín 
kvalifikačných kôl už 2. ročníka Braillovskej olympiády.

Tí, ktorí pokorili bodky na I. stupni ZŠ, boli zaradení do I. ka-
tegórie, všetci ostatní, t. j. tí, ktorí sa s nimi popasovali neskôr, sa 
ocitli v druhej.

Široký, obojstranne popísaný papier bol bedekrom po antickom 
Grécku, starom Egypte či ďalekom Sudáne, kde sa súťažiaci vydali 
v rámci prvej disciplíny s názvom Čítanie Braillovho písma. Každý mal 
k dispozícii len 2 minútky, počas ktorých porotcovia, zaznamenávali 
počet správne prečítaných slov.

V druhej kategórii písania Braillovho písma na mechanickom 
písacom stroji súťažiaci hľadali morského koníka a porotcovia sa 
sústredili na správne napísané údery. Žiaden nesmel byť navyše, 
žiaden nesmel chýbať. Každá bodka musela byť na svojom mieste. 
O konečnom poradí napokon rozhodol počet správne napísaných úde-
rov v prepočte na jednu minútu.

Súťažiaci, ktorí si trúfli 
v tretej kategórii na korektú-
ru braillovského textu, dostali 
pár riadkov plných gramatických 
škandálov. Úlohou bolo chyby 
nielen odhaliť, ale ani žiadnu 
ďalšiu nevytvoriť.

Úlohou v štvrtej súťažnej 
disciplíne, ktorú sme nazva-
li Lekáreň, bolo nájsť 4 krko-
lomné názvy, ktoré figurujú aj 
na zozname, aj na ústrižkoch 
v obálke. Tu sú chyby zriedka-
vejšie, rozhodujúcim je preto 
väčšinou čas.

Zásluhu na tom, že kvalifi-
kačné kolá prebehli tak hlad-
ko, má veľa ľudí. Zvlášť však za 
spoluprácu ďakujeme otcovi 
Braillovskej olympiády Josefo-
vi Zbranekovi, krajským radám 
a krajským strediskám Košice, 
Banská Bystrica, Žilina a Trnava, 
všetkým dobrovoľníkom, ktorí nám prišli pomôcť a všetkým partne-
rom, vďaka ktorým odchádzali všetci braillisti s krásnymi pamiatkami. 
Všetkým, ktorí prišli ukázať šikovnosť svojich prstov, ďakujeme a víťa-
zom srdečne blahoželáme. Na celoštátnom finále, ktoré sa uskutoční na 
jeseň v Bratislave, si zmerajú sily šiesti najúspešnejší v každej disciplíne 
v celkovom poradí (bez ohľadu na umiestnenie v kvalifikačnom kole).

Len pre predstavu, víťazka Zuzana Pohanková v prvej súťažnej 
disciplíne prečítala za 2 minúty 186 slov! V druhej disciplíne víťazka 
Michaela Fučková pri písaní Braillovho písma na mechanickom písa-
com stroji mala priemer úderov za 1 minútu 178! V tretej a štvrtej 
disciplíne zvíťazila opäť Zuzana Pohánková a stala sa aj celkovou 
víťazkou. GRATULUJEME! 

PDG Bohumír Krátky odovzdal Zuzane Pohánkovej pohár pre víťaza. 
Zľava: PDG Bohumír Krátky, Zuzana Pohánková, Dušana Blašková 
(vedúca oddelenia ÚNSS) a otec Braillovskej olympiady Josef Zbra-
nek (ÚNSS)

Zuzana Pohanková počas prvej disciplíny „na cestách za korením“
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Stretnutia Lionov 
sú jedinečné.

Jarné stretnutie kabinetu 
a prezidentov v Prahe
Pavol Mora DG 2019-20
LC Banská Bystrica Foto: Ján Mišiak Miškovič

Guvernér Distriktu Jan Kalaš zvolal spoločné stretnutie členov 
kabinetu a prezidentov všetkých klubov v Čechách a na Sloven-
sku s cieľom priniesť všetky potrebné informácie predstavi-
teľom klubov priamo od členov kabinetu. Celodenný pracovný 
maratón, ktorý sa konal 12. apríla 2019 v hoteli Golf v Prahe 
umožnil prezidentom Lions klubov položiť otázky priamo čle-
nom kabinetu a dostať odpovede z prvej ruky.

Pokladníčka kabinetu Jarmila Bokorová (LC Piešťany) informo-
vala o finančnej situácii v Distrikte a platobnej morálke jednotlivých 
klubov. O členskej základni hovoril sekretár kabinetu Anton Gerák 
(LC Praha Bohemia).

Po dlhšom čase sa uskutoční konvent Lions Clubs International 
v Európe. 102. Medzinárodný konvent bude v dňoch 5.-9. júla 2019 
v talianskej metropole Miláno. LC Žilina má na túto top lionskú akciu 
zaistenú dopravu autobusom. PDG Jana Flanderová (LC Plzeň Ladies) 
navrhla, aby bol do sprievodu (Parády národov), ktorý je súčasťou 
konventu, prizvaný aj generálny konzul Českej republiky v Miláne pán 
Jiří Kuděla.

Zmocnenec pre medzinárodný projekt LCI „Mierový plagát“ Jana 
Kovářová (LC Plzeň Bohemia) informovala prezidentov klubov o mož-
nosti zapojiť sa do tejto medzinárodnej výtvarnej súťaže detí. Lions 
kluby organizujú a podporujú účasť žiakov základných škôl v tejto 
súťaži v mieste svojho pôsobenia. Súťaže sa môžu zúčastniť 11 až 
13 roční žiaci. Téma pre lionský rok 2019-20 je „JOURNEY OF PEACE“ - 
Cesta mieru. Pre účasť v medzinárodnej súťaži je potrebné, aby klub 
zakúpil v eShope LCI tzv. KIT.

Prezidenti a zástupcovia klubov informovali o svojich uskutoč-
nených klubových aktivitách a zároveň pozvali prítomných na svoje 
nadchádzajúce podujatia. Dlhoročná aktívna spolupráca s organizá-
ciami zastrešujúcimi nevidiacich a slabozrakých v Čechách (SONS) a na 
Slovensku (ÚNSS) bola jednou z hlavných tém počas diskusie. Kluby 
sa aktívne zapájajú do zbierkok Biela / Bílá pastelka organizovaných 
SONS a ÚNSS. Guvernér Distriktu počas stretnutia odovzdal Ďakovné 
listy od Únie nevidiacich a slabozrakých Slovenska (ÚNSS) preziden-
tom slovenských klubov. Do kampane Biela pastelka sa zapojili všetky 
Lions kluby so sídlom na území Slovenska.

Guvernér Distriktu pozval všetkých predstaviteľov klubov na XXVII. 
Konvent Distriktu 122, ktorý sa uskutoční 24.-26. mája 2019 v Pardu-
biciach. Pre delegátov konventu a ostatných účastníkov je pripravený 
rozmanitý kultúrny, turistický a spoločenský program.

Po pracovnej časti programu sa záujemcovia presunuli na prehliad-
ku Pražského hradu a Arcibiskupského paláca. 

Zasadnutie prezidentov pozdravil starosta mestskej časti Praha 5 
RNDr. Daniel Mazur PhD (Piráti) a prevzal od DG Jana Kalaša gu-
vernérsku vlajočku a časopis LION. 

Guvernér Jan Kalaš odovzdal Ďakovný list ÚNSS Jarmile Bokorovej 
(LC Piešťany) za podporu zbierky Biela pastelka klubom LC Piešťany.

Dvaja Pastguvernéri Vojtěch Trapl (LC Praha Bohemia) a Emilie 
Štěpánková (LC Plzeň Bohemia) vášnivo diskutovali o podpore čes-
kých lions klubov kampani Bílá pastelka v Českej republike.
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Jana Kovářová informovala o novom ročníku medziná-
rodnej súťaže Mierový plagát. Pre rok 2019-20 je téma 
Cesta mieru.

Guvernér D122 Jan Kalaš a sekretár kabinetu Anton Gerák (LC Praha 
Bohemia).

Jindra Švarcová a prezidentka klubu Jana Tlustá (LC Plzeň Bohemia) poďa-
kovali Jánovi Miškovičovi (LC Banská Bystrica), ktorý daroval klubu LC Plzeň 
Bohemia pohár pre víťaza v golfovej akadémii detí s hendikepom.

Zástupcovia klubu LC Žilina, prezident klubu Milan Vašanič a čle-
novia kabinetu, zónový chairman Milan Ondruš a Bernard Janík.

Fotografia účastníkov zasadnutia spoločného stretnutia prezidentov D122 pred hotelom Golf v Prahe.
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Členovia LC Bratislava Istropolis sa dostali do diania populár-
neho diaľkového behu „Štefánik trail 2019“, vyskúšal si novú akti-
vitu a možno ju chápať ako skúšku do budúcna. Našou 
snahou je použiť masérske služby zrakovo hendikepo-
vaných. Máme predstavu, že aj keď to nie je zárobkovo 
výnosná akcia, bude dostatočne motivačná a propagačná 
pre mladých, začínajúcich masérov so športovým duchom. 
Atmosféra na takejto akcii je úžasná, chytľavá. Pretekári 
sú štastne v cieli po 145 km a mnohých hodinách behu 
hrebeňom Malých Karpát. Cieľový areál je vo veľkom kon-
traste s pokojom v horách, na ceste z Bradla pri Brezo-
vej, dlhou nocou na nohách. Tam emócie dostanú voľný 
priebeh. Preto sme boli pri tom a pomohli spríjemniť úžasné chvíle 
pretekárom v cieli. Maséri boli študenti zo Strednej zdravotnej školy 
v Levoči a svoju úlohu si zastali veľmi profesionálne. 

Foto: archív autora

Foto: archív autorky

Maséri a LC Bratislava Istropolis na 
Štefánik trail 2019
Mojmír Šťastný a Miroslav Krasňan
LC Bratislava Istropolis

11. Celoslovenské stretnutie FÉNIXÁKOV 
a zdravé oči s Lions
Katarína Kepenešová
Detská organizácia FÉNIX, o. z.

Leto zaklopalo na dvere, teploty teplomeru sa začali šplhať sme-
rom hore a v kalendári svietil dátum 13-16. jún, čo bol čas na Celoslo-
venské stretnutie Fénixákov. Nabalili sme plné autá materiálu a hurá 
za novými zážitkami. V krásnom prírodnom prostredí stredného Slo-
venska v obci Kľačno sa konal už 11. ročník. Tento rok bol zameraný 
na zdravie, pohyb a zdravý životný štýl detí a mladých ľudí. Do Kľačna 

prišlo 120 účastníkov. V rámci dopoludnia Športom k zdraviu Fénixá-
cii navštívili 11 rôznych športových, vzdelávacích stanovíšť, kde si 
mali možnosť vyskúšať menej tradičné športové aktivity, dozvedeli 
sa zaujímavé informácie o prírode prostredníctvom lesnej pedagogi-
ky. V stánku, ktorý sa venoval zdravým očiam spoznali deti a mladí 
ľudia náš dlhoročný projekt s Lions Clubs International/ Distrikt 122 
Okuliare pre Afriku. Na stanovišti si mali možnosť vyskúšať, ako vidia, 
spraviť si testy videnia, vyskúšali si aké je to, keď nevidia a kamaráti 
ich navigujú ako majú poskladať obrázok, alebo prejsť vytýčenú trať 
a v neposlednom rade aká je dôležitá komunikácia. Deti a mladí ľudia 
si aj počas takýchto zábavných aktivít uvedomujú, že oči sú pre nás 
nenahraditeľné a musíme si ich chrániť. Za svoju aktivitu na stanovišti 
získali okrem pečiatky na hraciu kartu aj slnečné okuliare, ktoré nám 
venoval na túto akciu náš partner LCI Distrikt 122, ČR a SR.

Celoslovenské stretnutie pokračovalo turistikou, živou knižnicou 
so vzácnymi hosťami. Súčasťou celoslovenského stretnutia bola aj 
Detská konferencia Sú medzi nami s podtitulom Zdravie nie je klišé, 
zameraná na vplyv dlhého sedenia a pohyb. Záver nášho 11. Celoslo-
venského stretnutia patril talentovaným Fénixákom a Minitalentu, kde 
mohli všetkým ukázať v čom sú dobrí. Viac o tom ako bolo na našom 
11. Celoslovenskom stretnutí FÉNIXÁKOV sa dočítate na našej webovej 
stránke: https://www.do-fenix.sk/2019/06/ako-bolo-na-11-cssf/ 
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Foto: Ján Mišiak Miškovič

Svetový týždeň glaukómu 2019

Ján Mišiak Miškovič
LC Banská Bystrica

Glaukóm, čiže zelený zákal je skupina ochorení oka, ktoré sú 
spojené s poškodením zrakového nervu, zhoršeným periférnym 
videním a pri jeho neskorom zistení alebo nedostatočnej liečbe 
môže viesť k slepote. Rizikové faktory pre vznik glaukómu sú 
vek nad 40 rokov, výskyt glaukómu v rodine, krátkozakosť nad 
-4 dioptrie, ďalekozrakosť, ochorenie ciev, migrény, poranenie 
oka ale aj časté zápaly očí.

V rámci svetového týždňa glaukomu (World GlaucomaWeek), kto-
rý prebiehal v dňoch 10.–16. 3. 2019 pripravil náš klub v spolupráci 
s mestom Banská Bystrica, Slovenskou glaukómovou spoločnosťou, 
Očnou klinikou FNsP F. D. Roosevelta v Banskej Bystrici, Glaukóm o.z. 
a KS ÚNSS hneď niekoľko aktivít.

V pondelok 11. 3. 2019 sme v EUROPA SC merali bezplatne vnút-
roočný tlak, krvný tlak a hladinu cukru v krvi. Celkovo bolo na glaukóm 
zmeraných 171 záujemcov, pričom vyššie hodnoty boli zistené 21 oso-
bám, ktorým po následnej konzultácii s primárkou II. Očnej kliniky 
SZU Banská Bystrica MUDr. Máriou Praženicovou a MUDr. Michaelou 
Leštákovou bola doporučená návšteva očného špecialistu. Hladinu 
cukru (Diabetes) si dalo zmerať 150 záujemcov pri záchyte 11 ľudí 
s vyššou hodnotou a podobne ako u glaukómu im bolo doporučené 
ďalšie vyšetrenie. 

Najstarším záujemcom bol známy volejbalový rozhodca účastník 
viacerých olympiád 87 ročný Vladimír Kovalík. Okrem toho si mohli 
záujemcovia vyskúšať aj kompenzačné pomôcky pre zrakovo postih-
nutých poprípade si skúsiť chôdzu s klapkami na očiach a bielou 
palicou pod dohľadom vedúcej KS ÚNSS v Banskej Bystrici Mgr. Da-
gmar Filadelfiovej.

V utorok 12. 3. 2019 sme absolvovali prednášku pre študentov 
na Gymnáziu Andreja Sládkoviča v Banskej Bystrici. Okrem odbornej 
prednášky o oku a očných ochoreniach študentom porozprávala ako 
je to žiť s glaukómom Mária Svatá z Novej Bani, pacientka liečiaca sa 
na toto závažné ochorenie. V závere som predstavil činnosť lionského 
hnutia vo svete, v distrikte ako aj v samotnom meste Banská Bystrica.

Naše aktivity vyvrcholili „Behom v tme“(beh s klapkami na 
očiach), ktorý sme tento krát situovali na námestie SNP pred sídlo 
nášho Lions clubu. Skvelý moderátor a zabávač Richard Vrablec ako 
prvého odštartoval majstra sveta a olympijského víťaza v chôdzi na 
50 km Mateja Totha, ktorý už neodmysliteľne „patrí k inventáru“ to-
hoto podujatia. Na štartovnú čiaru sa postavilo aj viacero bývalých 
vrcholových športovcov, ktorí sa na chvíľu stali nevidiacimi. Potešiteľ-
ná bola aj účasť lionov z LC Zvolen, LC Banská Bystrica Lea a LC Ban-
ská Bystrica Dixon. Najmladšia účastníčka mala 1,5 roka a najstarší 
účastník 88 rokov, v tomto roku sme vyhodnotili aj najvzdialenejšiu 
účastníčku a to Aylen Strgacich z Patagónie v Argentíne.

V závere by som chcel poďakovať všetkým členom a spolupra-
covníkom, ktorý sa podieľali na úspešnom zvládnutí tohoto nároč-
ného týždňa.  MUDr. Mária Praženicová, Pavol Mora I.VDG, Ján Michelík, František 

Lorenc, Matej Toth a Ján Miškovič.

Beh v tme si vyskúšali aj I. viceguvernér D122 Pavol Mora a primár-
ka II. Očnej kliniky SZU Banská Bystrica MUDr. Mária Praženicová. 
V pozadí lioni Peter Novotňák (LC Zvolen) a Janka Slaná (LC Ban-
ská Bystrica Lea).

K akcii Beh v tme už neodmysliteľne patria skvelý moderátor a za-
bávač Richard Vrablec a majster sveta a olympijský víťaz v chôdzi 
na 50 km Matej Toth.
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Vedenie distriktu 122 na lionský rok 2019-20. Zľava Guvernér Pavol 
Mora (LC Banská Bystrica), I. viceguvernér Čestmír Koželuha (LC Pl-
zeň City) a II. viceguvernér Milan Ondruš (LC Žilina) 

Konventu sa zúčastnili aj Kurt Sebald, Guvernér NO 111-Nemecko 
a PDG Zvonimir Cvetanovski (D 132-Severné Macedónsko) GLT Area 
Leader GAT CA IV Group C .

Guvernér ocenil PDG Leu Janků (LC Brno Špilberk).

Andrej Belaj (LC Nitra) prevzal z rúk Guvernéra Jana Kalaša ocenenie 
za mimoriadny prístup k distriktnému projektu Lions Quest Slovakia.

Vystúpenie nevidiaceho muzikanta Pavla Diblíka zo ZŠ Svítání.

Foto: archív LC Pardubice

XXVII. Konvent Distriktu 
v Pardubicích
Alexandr Krejčíř
LC Pardubice

24. a 25. 5. 2019 jsme společně s LC Hradubice v Pardubicích 
pořádali XXVII. Konvent Lions Clubs International D 122 Česká 
a Slovenská republika. 

Pro delegáty a jejich doprovod jsme na tyto dva dny připravili 
zajímavý program, který začal v pátek prohlídkou pivovaru Pernštejn 
a pokračoval večerním setkáním Lionů v hotelu Zlatá štika. V sobotu 
od 10. hodiny probíhalo jednání konventu, jehož součástí byly volby 
nového guvernéra, 1. a 2. viceguvernéra. Ostatní hosté sobotu strá-
vili buď na dostihovém závodišti, kde mohli sledovat dostihy v rám-
ci I. kvalifikace na Velkou pardubickou nebo se zúčastnili výletu na 
hrad Kunětická hora. Vyvrcholením celé akce byl sobotní galavečer 
s bohatým programem v prostorách KD Paramo. Věříme, že si hosté 
odvezli z Pardubic příjemné zážitky a těšíme se na setkání v Českých 
Budějovicích, v místě konání příštího konventu. 
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Hudobný hosť programu Varhan Orchestrovič Bauer, vľavo Charter-
prezidentka LC Pardubice Hradubice Ludmila Ministrová.

Súčasťou sprievodného programu bola aj I. kvalifikácia na 129. Veľkú pardubickú steeplechase, ktorá je jednou z najťažších prekážko-
vých dostihov v Európe.

Prezident LC Pardubice Alexandr Krejčíř a hosť XXVII. Konventu 
z NO111 – Nemecko Kurt Sebald.

Symbolické šeky v celkovej hodnote 100 000 českých korún odovzdali 
prezidenti klubov, Alexandr Krejčíř (LC Pardubice) a Ludmila Ministrová 
(LC Pardubice Hradubice) TyfloCentrám v Pardubiciach a Hradci Králové

Prítomných hostí Galavečera pozdravil Guvernér D122 Jan Kalaš.

O kultúrny zážitok sa postaralo aj ženské sláčikové prekvapenie.

Za všechny poděkování alespoň jedno, od Guvernéra distriktu:
„Vážená paní prezidentko, vážený pane prezidente!
Jménem vedení distriktu D122 Česká a Slovenská republika si vám 
dovoluji poděkovat za umožnění uspořádání 27. konventu v Par-
dubicích. Tento konvent patří mezi nejvydařenější konventy, které 
se kdy v našem distriktu konaly. Za to patří velký dík vám oběma 
jakož prezidentům a zároveň vyřiďte naše poděkování všem čle-
nům vašich klubů LC Hradubice a LC Pardubice.
Při náročnosti na logistiku se vám podařilo vše zvládnout.
S lionským pozdravem „We serve“.                       Jan Kalaš, DG D122“
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Výmena prezidentov v LC Krupina, „odchádzajúci“ prezident Ján 
Mohyla a novozvolený prezident Ján Bohovic.

Prezident klubu LC Krupina Ján Mohyla odovzdáva ocenenie Lion 
of the Year 2018 Marianovi Korčokovi.Spoločná fotografia členov LC Krupina 

s ich nežnejšími polovičkami.

V jednom z najmladších klubov Distriktu 122 na Slovensku, ktorým 
je LC Krupina, sa dňa 14. 6. 2019 uskutočnila Slávnostná schôdza pri 
príležitosti ukončenia lionského roka. Na schôdzu boli pozvaní okrem 
členov a ich nežnejších polovičiek aj guvernér Distriktu na lionský rok 
2019-20 Pavol Mora, PDG Bohumír Krátky a nový prezident LC Banská 
Bystrica Ján Miškovič. Hlavnými témami nášho stretnutia bolo zhod-
notenie roka a dvojročnej činnosti prezidenta klubu Jána Mohylu, 
vyhlásenie výsledkov športových strelieb z brokovej zbrani disciplína 
trap a ocenenie Liona roka 2018. Marian Korčok je aktívny lion, ktorý 
sa okrem iného aktívne zapája do programu Diabetes, ktorý je súčas-
ťou Globálneho rámca služieb vyhláseného Lions Clubs International, 
za čo ho členovia klubu jednomyselne určili za Liona roka LC Krupina. 
Po oficiálnej časti schôdze sa uskutočnila Slávnostná výmena vedenia 
klubu. Novým prezidentom klubu sa stal Ján Bohovic, 1. viceprezi-
dentom bude Zsolt Gyerpal, sekretárom Dušan Kralovič a staro-nový 
pokladník je Martin Olej. Novým zmocnencom pre výmenu mládeže sa 
stal Róbert Mandinec.

Nový prezident sa v príhovore poďakoval za skvelú prácu pastpre-
zidentovi Jánovi Mohylovi a celému vedenie klubu počas dvojročného 
obdobie ktoré bolo z pohľadu klubu najdôležitejšie. Zároveň predsta-
vil víziu na nasledujúci rok klubu.

Po slávnostnej časti večera sa začala neformálna voľná zábava, 
kde bol pozvaný remeselný pivovar Huncút z Tomášoviec na od pre-
zentovanie ich výrobkov zlatého moku spojený s degustáciou rôznych 
druhov piva z ich pivovaru. Celý večer sa niesol v priateľskom duchu 
a z super zábavy je vidno, že klub je veľmi dobre rozbehnutý a zasta-
bilizovaný, čo je dobrá správa do budúcna pretože môžeme určite 
očakávať nárast našich členov. 

LC Krupina - Slávnostné zasadnutie 
klubu
Ján Bohovic
LC Krupina Foto: Ján Mišiak Miškovič
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Golf nám pomáha 
pomáhať.

Foto: archív autora

Stretli sme sa v Báči

Ján Furák
LC Bratislava

Lioni 1. LC Bratislava zorganizovali 12. júna v golfovom clube 
Welten Báč už 8. ročník - Charitatívno-spoločenský LIONS golfo-
vý turnaja 2019. 

Pri každej akcii, ktorá sa uskutoční vonku a je dlhodobo vopred 
pripravovaná, organizátori tŕpnu, či bude aj napriek vynaloženej ná-
mahe, primerané počasie. V minulosti sa nám už viackrát stalo, že sme 
turnaj museli pre nepriazeň počasia preložiť na jeseň. Aj keď golfisti 
majú zaužívanú frázu, že: „nie je zlé počasie, len zle oblečený golfis-
ta“. Tento rok však počasie prialo a slniečko nám „hrialo“ až priveľa. 
Tak teda neplatila tá zaužívaná fráza o oblečení, teraz skôr platilo, 
že vyzlečený golfista… Hráči aj organizátori si v tento deň „užili“ 
34 stupňov v tieni a 40 stupňov na slnku. Bolo to veľmi náročné pre 
44 hráčov, ktorí bojovali približne 6 hodín v náročných podmienkach. 
Patrí im za to naša veľká vďaka a uznanie. Hráčom chcem poďakovať 
nielen za účasť, ale aj za finančný príspevok, lebo zaplatením štar-
tovného podporili stanovený cieľ podujatia a to bude finančný dar, 
ktorý náš klub venuje na liečbu a rehabilitáciu 8 ročnej Simonke, 
postihnutej detskou obrnou a finančne prispejeme aj Špeciálnej ZŠ 
pre deti s autizmom v Bratislave na výstavbu detského ihriska. Špe-
ciálne poďakovanie patrí našim sponzorom, ktorí nám napomáhajú 
plniť naše heslo „We serve“. Bez ich finančnej pomoci by sme toto 
podujatie nezvládli zabezpečiť. Poďakovať chcem organizátorom, 
našim členom, a tiež aj našim hosťom, členom bratislavských klubov, 
ktorí nás prišli povzbudiť, na čele s Jánom Dudášom Region Chair-
person Slovensko. V závere možno konštatovať, že aj tento ročník 
sa nám vydaril a členovia nášho LC sa tešia už na budúci 9. ročník, 
ktorý onedlho začneme pripravovať a touto cestou naň pozývam aj 
ostatných členov LC. 

Nechýbal ani zajac Bugs Bunny.

Členovia 1. LC Bratislava a LC Bratislava Pressburg.
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Foto: archív autora

Jeden z nás - čiperný sedmdesátník

František Lošan
LC Plzeň City

Vážený člen LC Plzeň City Ing. Viktor E. Kor-
bel, MBA, oslavil v květnu 2019 - 70. výročí na-
rození. Jako inženýr elektrotechniky zasvětil svůj 
profesní život činnosti v manažerských funkcích 
v závodě Škoda Elektrické lokomotivy, ČKD doprav-
ní systémy a Siemens kolejová vozidla, s. r. o. Pra-
ha. Úspěšná byla jeho činnost jako projektového 
manažera a zástupce ČKD v New Orleans, Lousiana, 
USA, a ve stejné funkci i v Manile na Filipínách. 
V letech 2005-11 pracoval jako projektový manažer 
v japonské firmě Fuji Koyo Czech, s. r. o., v období 
2011-13 byl asistentem presidenta společnosti. Po 
ukončení zaměstnání pracuje jako soukromý orga-
nizační a ekonomický poradce. Členem LC Plzeň 
City je již 15 r. Prezidentem klubu byl po 2 funkční 
období 2008-09 a 2018-19. Zastával také funkci 
sekretáře klubu po 3 volební období, byl také po-
kladníkem klubu po 2 funkční období. Uvedené 
funkce vykonával velmi svědomitě. Patří mezi nej-
obětavější členy našeho klubu. Byl již několikráte 
oceněn nejen kabinetem distriktu D122, ale také 
z centra LCI v Oak Brooku. Jeho funkce pokladníka 
byla vždy úspěšná, podal několik podnětů k zlep-
šení ekonomické činnosti klubu. Jako sekretář se 
zasloužil o vzornou spolupráci s vedením LCI. Ve 
funkci presidenta LC Plzeň City podporoval a často 
inicioval nové aktivity klubu při povodních a při 
sbírce financí v rámci Bílé pastelky. Velmi obětavě 
spolupracoval při předvánočním prodeji svařené-
ho vína, spolupracoval při vybavení Domu česko- 
německého přátelství v Bockau. Náš klub oslavil 
vstup České republiky do Evropské unie 1. 5. 2004, 
společně s liony LC Aue / Schwarzenberg v Bockau, 
kde nám němečtí lioni připravili pestrý kulturní 
program. Oslavenec podporoval také mezinárod-
ní aktivity s německými LC kluby ve Schwandorfu 
a v Aue. Podílel se rovněž na přípravě 2 publikací: 
Lions Club Plzeň City - 20 let ve fotografiích a Osla-
vy 25. výročí založení LC Plzeň City. Tato publikace 
byla vydána i v německém jazyce v r. 2018 u příle-
žitosti 100. výročí trvání LCI. Oslavy 70. naroze-
nin jsme jubilantovi připravili v krásném prostředí restaurace hotelu 
Central na náměstí v Plzni. Oslavy se na pozvání zúčastnil také DG Jan 
Kalaš, který jubilantovi předal diplom „Certificate of Appreciation“ 
a milý osobní dárek. 1.VDG Čestmír Koželuha předal oslavenci klubový 
dárek stejně jako ostatní členové klubu. Nejvíce byl potěšen publikací 
„Doma v NOLA“ od členů klubu, která se týká New Orleansu, kde úspěšně 
pracoval jako projektový manažer. Milému oslavenci jsme poděkovali za 
krásná přátelství, spolupráci při humanitárních akcích a za vytváření 

příjemné atmosféry všech našich setkání. Pevné zdraví, štěstí a nevy-
čerpatelnou energii do dalších lionských let popřáli všichni plzeňští lioni 
včetně zástupkyň obou dámských LC klubů v Plzni. Slavnostní atmosféru 
zpříjemnil svoji hrou na na klávesy náš věrný přítel Jaroslav Špelina, 
který nás často doprovází při návštěvách zahraničních klubů. Zpívali 
jsme oblíbené písně Jiřího Suchého, Jiřího Šlitra a Glenna Millera. Byl 
to krásný den, který nám bude připomínat vřelá vzájemná přátelství 
lionů, kteří se rádi pravidelně setkávají více jak 27 let. 
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Foto: archív LC Rychnov nad Kněžnou

Měření diabetu pro veřejnost v Rychnově

PDG Jiří Zatloukal
LC Rychnov nad Kněžnou

U příležitosti Světového dne monitoringu diabetu proběhlo v pá-
tek 12. dubna 2019 v Rychnově nad Kněžnou první bezplatné 
měření diabetu pro veřejnost, které uspořádal místní Lions Club. 

Byla to další z jeho charitativních akcí. Lions Club např. již něko-
lik let realizuje projet „Zdravé oči našich dětí“, na základě kterého byl 
vyšetřen zrak již mnoha stům předškoláků v okrese Rychnov n.Kn. Po-
máháme i členům LC v polských Dušnikách Zdroj, kde naším přístrojem 
Plusoptix měří zrak i v tamních mateřských školkách.

Akce měření diabetu probíhala ve vestibulu městského úřadu 
v Rychnově, její součástí byla i možnost nechat si změřit krevní tlak. 
Měření odborně zaštítil MUDr. Oldřich Sýkora a zdravotní sestra paní 
Míla Hlavešová. Zdatně jim k tomu asistovali Petr Richtera, Ivana Skří-
tecká a prezidentka LC Rychnov n.Kn. Věra Přibylová.

Během dopoledne si nechalo diabetes změřit celkem 110 osob. 
Za alarmujíci je možné považovat úroveň cukru v krvi vyšší, než-
li 7,0 mmol/l. Této hodnoty bylo dosaženo v 18 případech (tedy 
cca 16%), přitom hodnota přes 10 mmol/l byla zaznamenaná jen u dvou 
osob. Každý si mohl odnést záznam se svými naměřenými hodnotami 
a letáčky s radami, jak diabetu předcházet a jak s ním účinně bojovat. 
To lze např. i popíjením ajurvédských čajů Tulsi, jejichž vzorky nám pro 
tuto akci bezplatně dodala prodejna zdravé výživy v Komenského ulici.

Hlavními organizátory této zdařilé akce byli Jirkové Přibyl a Zat-
loukal, významně pomohla Hana Synková, a to vyjednáním povolení 
akce a obstaráním vybavení prostor pro měření.

Garantem akce byla nemocnice Rychnov n.Kn, partnery pak Měs-
to Rychnov n.Kn. a Centrum pro integraci osob se zdravotním posti-
žením. Všem partnerů a organizátorům moc děkujeme a věříme, že 
se nám akci podaří zopakovat již na podzim, kdy bude 14. listopadu 
Světový den diabetu. 

Informace o Světo-
vém dni monitoringu 

diabetu

Jeden z filmů o dia-
betu na webu Diabe-

tické asociace ČR

Videospot – upou-
távka na akci měření 
diabetu pro veřejnost 

v Rychnově

Dva Lioni v akci.

Zájem předčil naše očekávání.
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Foto: archív LC Bratislava Bona Fide

Na palube jednorožca

Svetlana Kuzmits
LC Bratislava Bona Fide

Najväčšia oslava MEDZINÁRODNÉHO DŇA DETÍ V BRA-
TISLAVE – Na palube jednorožca - sa konala v nedeľu 
2. júna 2019 v čase od 10:00 do 17:00 hod. v areáli Aupar-
ku a v Sade Janka Kráľa v Bratislave. Túto celodennú ro-
dinnú akciu pre všetkých záujemcov na Slovensku organi-
zovalo občianske združenie Moonlight camp. Na palubu 
jednorožca prišlo tento rok príjemne a užitočne stráviť  
MDD bezmála pätnásťtisíc usmiatych a spokojných ľudí. 
V rámci tejto úžasnej akcie, členovia jednotlivých lion-
ských klubov odvážnym a smelým deťom do 15 rokov 
veku zmerali refraktometrom zrak a boli sme radi, že sa 
našli odvážlivci aj v radoch dospelých, ktorí si nechali 
zmerať tlak aj hladinu cukru v krvi. Na našom stanovis-
ku boli deťom predvedené techniky, ako si čistiť zúbky 
zubnými technikmi a zubármi od MUDr. Zorice Nemcovej 
zo Stomatologického centra Stomamed.

Tohto úspešného podujatia sa zúčastnili v hojnom 
počte nielen členovia LC Bratislava Bona Fide, ale aj 
členovia z LC Nitra a LC Bratislava, ktorým ďakujeme za 
ich podporu a pomoc.

Spokojnosť a radosť detí bola pre nás veľkým za-
dosťučinením. Deti odchádzali naradostené a usmiate, 
pretože si na líčku alebo ruke odnášali so sebou aj nama-
ľovaných pekných farebných levíkov, ktoré im namaľovali 
členky LC Bratislava Bona Fide. Počas dňa sme realizovali 
očný screening u približne 150 detí vo veku 4-15 rokov. 
Približne sto ľuďom sme zmerali hladinu cukru v krvi 
a krvný tlak a predvedenia techniky čistenia zúbkov sa 

zúčastnilo asi 60 detí. Tešili sme sa o to viac, že v tento deň prišli za nami aj rodičia 
detí, ktorých sme po meraní zraku minulý rok poslali k očnej lekárke, aby sa nám za 
to poďakovali. Bol to výborný pocit, že naša práca vôbec nie je zbytočná. Naša nená-
padná práca v duchu We serve. 
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Prečo podporujeme pôrodnicu a vlastný 
chov vodiacich psov
Ján Dudáš
LC Bratislava Pressburg

Stredobodom pozornosti každej výcvikovej školy je pes, ktorý by 
mal byť pomocníkom nevidiaceho človeka a musí preto spĺňať náročné 
kritériá. Najdôležitejšími hodnotiacimi kritériami sú: povaha, ochota 
spolupracovať, temperament, ktorý bude zvládnuteľný, regeneračná 
schopnosť pri stresových situáciách, schopnosť učiť sa, psychická 
stabilita a samozrejme dobré zdravie.

Tieto atribúty by mal spĺňať vodiaci pes pre nevidiacich. Zvieratá, 
ktoré tieto požiadavky spĺňajú nie sú však bežným javom, ale skôr 
výnimkou. Práve tento nepríjemný fakt zistila každá škola, ktorá sa 
minimálne niekoľko rokov venovala výchove a výcviku vodiacich psov.

Z histórie vieme, že už na začiatku výcviku vodiacich psov, kto-
rý sa oficiálne datuje od roku 1928 kedy bol odovzdaný prvý vodiaci 
pes, bol pre organizátorov výcviku veľký problém, zaobstarať zvie-
ratá, ktoré by vyhovova-
li na tento účel povahou, 
temperamentom, psychic-
kou stabilitou a ďalšími 
dôležitými predpoklad-
mi pre výkon vodiaceho 
psa v praxi. V začiatkoch 
sa potrebný počet zvierat 
nakupoval od vybraných 
chovateľov, čo sa ale ča-
som ukázalo ako neuspo-
kojivé v každom smere. 
Nakupované zvieratá ne-
zodpovedali povahou 
v takej miere aby väčšina 
z nich bola schopná spo-
lupracovať s nevidiacimi 
osobami, ktoré nemali 
nad ich správaním zrako-
vú kontrolu. Príkladom je 
napríklad prvé používané 
plemeno na prácu vodia-
ceho psa a tým je nemec-
ký ovčiak. Toto plemeno je chované a cenené pre jeho obranárske 
inštinkty. Kontroverzné je, že vodiaci pes nesmie byť agresívny a to 
sa týka aj prípadnej obrany svojho majiteľa. Pes, ktorý by vo výcvi-
ku uplatňoval svoje právo brániť majiteľa, bude z výcviku vyradený.

Podobná disharmónia je aj v požiadavkách na dobrého Labra-
dorského retrievera. Jeho pôvodný štandard hovorí, že je to poľovný 
pes. Má teda dobrý nos a záujem o pachové práce. Záujem o pachové 
práce znamená, že pes sleduje pachové stopy ale vodiaci pes žiadnu 
pachovú stopu sledovať nesmie. Znova teda platí, že dobrý labrador 
podľa štandardu plemena, by nebol dobrým vodiacim psom. Z týchto 
dôvodov vznikla potreba vlastných chovov s možnosťou selektovania 
vhodných dispozícií, potrebných pre výkon práce vodiaceho psa. Se-
lektívny chov je založený na genetike…generácie zvierat aj rastlín si 

odovzdávajú svoje genetické informácie jedna druhej. Sú v nich zakó-
dované všetky nevyhnutné informácie, potrebné na prežitie druhu.

A medzi nimi aj specifické vlastnosti. Vodiaci pes sa dá nazvať 
plemenom v plemene. Hoci rasa najčastejšie využívaná ako vodiaci 
pes – Labrador – disponuje mnohými veľmi vhodnými vlastnosťami 
pre túto prácu, stále má iné vlastnosti, pre ktoré bolo toto pleme-
no vyšľachtené, ktoré sa s prácou vodiaceho psa nezhodujú. A tu 
nastupuje plemeno v plemene – vyberieme tých Labradorov, ktorí 
majú v sebe niečo navyše a niečo menej, čo z nich robí vynikajúcich 
vodiacich psov a keď ich budeme dostatočne dlho selektívne chovať, 
tak sa budeme blížiť k nášmu ideálu – ľahko ovládateľnému psiemu 
pomocníkovi, natoľko empatickému, že bude akcetovať absenciu 
zrakovej kontroly. Selektívny chov je samozrejme časovo a finančne 

nesmierne náročná úloha, 
ktorej výsledky sa vo vač-
šej miere nemusia preja-
viť celé roky. Podmienky 
pre chov vodiacich psov na 
Slovensku zabezpečil LC 
Bratislava Pressburg po-
stavením pôrodnice na re-
alizáciu pôrodov a koter-
cami pre realizácie kontrol 
mladých psov vo výchove. 
Za 11 rokov jej existencie 
sa v jej priestoroch na-
rodilo 167 šteniat z toho 
161 životaschopných. 
Kvalita našich zvierat je 
kolegami vo svete vyso-
ko cenená a psy z chov-
nej stanice LC Bratislava 
Pressburg pracujú ako 
vodiace alebo asistenčné 
psy na Malte, v Poľsku, Če-
chách, Nemecku, Belgicku 

a ako chovné zvieratá pôsobia vo Francúzsku. Biologický materiál 
z chovnej stanice bol poskytnutý do Maďarska, Chorvátska, Česka, 
Fínska a Francúzska.

V chove je potrebná neustála revitalizácia chovnej kolónie, to 
znamená, že je potrebné získavať novú krv aby neprichádzalo k príbu-
zenskej plemenitbe. Revitalizácia prebieha buď dovozom mrazeného 
biologického materiálu alebo výmenou chovných zvierat. V súčasnej 
dobe nami vybudovaná chovná stanica disponuje 11-imi chovnými 
sučkami z vlastného chovu. Na základe uvedeného je nevyhnutné 
zrekonštruovať už postavené koterce na pôrodnice s dobudovaním 
príslušného zázemia. Členovia LC Bratislava Pressburg sú pripravení 
zvládnuť prichádzajúce výzvy a vítajú každú pomoc jednotlivcov, klu-
bov pri realizáciu tohto jedinečného projektu v našom dištrikte. 
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LC Plzeň Ladies, našel svoji lionskou 
cestu a klíč, jak připravuje své akce
PDG Jana Flanderová
LC PLzeň Ladies

Třetí plzeňský lionský klub LC Plzeň LADIES má 24 členek. Dámy pečlivě 
vybíraly, komu budou pomáhat a jaké akce budou realizovat, aby získaly 
pro tyto cíle patřičné prostředky. 

Velice brzy si uvědomily, že pomoc uvítají senioři, děti a vždy 
zajímavé a důležité jsou mezigenerační vztahy. A tak se začaly zají-
mat o zapojení seniorů do klubů jednotlivých při ÚMO, seniorských 
organizací, seniorských domů, navázaly kontakt s odborem sociál-
ních služeb magistrátu a posléze se rozhodly, že budou podporovat 
zejména terénní službu po seniory – v prosinci se uskuteční vysněný 
kurs Bazální stimulace v praxi za 17600 Kč pro 20 zdravotních sester 
Domovinky. Terénní služba je stále více žádána, a proto je třeba ji 
podporovat všude a všestranně.

Jelikož máme v našich řadách mnoho lékařek a učitelek, neza-
pomínáme na děti - pomoc rodinám se zrakovým, diabetologickým a 
jiným onemocněním. Zapojíme se na podzim i do screeningu zraku 
dětí Lví očko v mateřských školách Rokycanska. Je to vlastně naše 
pomoc LC Rokycany ke startu do nového klubového období.

Nevyhýbáme se ani jiným akcím : sběr brýlí pro třetí svět, hudební 
a společenské večery TROCHU LÁSKY NEUŠKODÍ, kreativní malování 
dětí a seniorů a sportování. Velice rozšířený a veselý je dopolední běh 
pro určitou skupinu lidí – dětí, diabetiků, vozíčkářů, autistů apod.

Jako stěžejní akci roku jsme zorganizovaly dobročinný golfový 
turnaj – Golf Lions Masters 2019. Zúčastnily se celé rodiny, proto jsme 
zajistily i doprovodný program. Z přiloženého poděkování partnerům 
je znát jeho rozsah.

Je třeba jít s dobou a zařadit i moderní styl, který rodiny věnují 
volnému času, podpořit ekologii města apod. Milé jsou i malé akce, 
ale dají také práci s přípravou.

Měření glykemie pro zájemce  pod dohledem diabetologa Fakultní 
nemocnice MUDr. Ivany Flanderové.

Prezidentka LC Plzeň Ladies PDG Jana Flanderová a ředitel Fakultní 
nemocnice Plzeň MUDr.Václav Šimánek PhD.Členky LC Plzeň Ladies s PDG Vojtěchem Traplem.
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Prezident LC Košice Jaroslav Dzurik, prezidentka LC Plzeň Ladies 
PDG Jana Flanderová a guvernér D122 Jan Kalaš.

Golfová akademie pro doprovod.

V klubových žlutých tričkách členky LC Plzeň Ladies, prezidentka 
PDG Jana Flanderová, garant turnaje Helena Bastlová, viceprezi-
dentka Anna Šperlová.

Vystoupení novozélandského tanečníka Franka.

Lionský rok 2018-19 skončil pro náš plzeňský dámský klub velmi 
příznivě. Celý rok jsme pilně pracovaly, pořádaly různé akce a výsled-
kem byla krásná částka 150 000 Kč, kterou jsme předaly potřebným 
dětem a seniorům.

Vážení přátelé, milí partneři!
S radostí Vám sdělujeme, že 20. 6. 2019 byl předán řediteli FN 

Plzeň Václavu Šimánkovi šek na 30.000 Kč pro dětské diabetiky z dob-
ročinného golfového turnaje Golf Lions Masters, který se uskuteč-
nil 19. 5. 2019 v Resortu Darovanský dvůr. Chceme Vám poděkovat 
za podporu našeho projektu – PODANÉ RUCE DĚTSKÝM DIABETIKŮM 
FN PLZEŇ.

Akci připravujeme s předstihem, určíme garanta, který si vybere 
tým. Seznámí představenstvo s organizací – termín, formy propagace, 
pozvánky – určit včas správný adresář, uvést všude naše webové strán-
ky, stanovit fotografa. Nedůležitější je včasné seznámí s rozpočtem 
akce. Je třeba stanovit pořadatelskou službu, její oblečení a členku, 
která napíše článek do novin a LIONU před i po akci. Důležitá je rovněž 
lionská výzdoba. Zcela na začátku příprav je nutné stanovit, komu 
bude výtěžek předán. Dále připravíme na společenskou akci program, 
kde jsou hlavní body a loga sponzorů, panely s info o LCI, D122 a LC 
a kroniku časopis LION. Nezapomínáme na správné rozsazení hostů 
a rezervační listy, na občerstvení účinkujících (hlavně vodu) a kvě-
tiny se stanovením, kdy budou předány a kým. Každý partner včetně 
účinkujících obdrží brzy poděkování.

Děkujeme partnerům a našim příznivcům, že jsou s námi a jsou 
vždy ochotni pomoci. 

150 000,- Kč dětem 
 a seniorům.
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Lions Club Teplice a Arkadie dětem 
k jejich svátku
Josef Hon
tiskový mluvčí Arkadie, o. p. s.

Společným dárkem Lions klubu a Arkadie teplickým dětem k je-
jich svátku je už čtvrtým rokem Tvořivý den na zahradě školy Arkadie. 
Členové „Lvího klubu“, zaměstnanci jednotlivých středisek Arkadie 
i její školy, ale také studenti teplického gymnázia připraví na zahradě 
řadu stanovišť, na kterých si mohou děti z připraveného materiálu 
vyrobit s jejich asistencí řadu milých drobností.

Slunečné odpoledne vítalo spolu s ředitelem školy a členem Lions 
clubu Ivanem Růžičkou už v bráně celé rodiny nebo jednotlivé děti. 
Celkem branou prošlo na 450 účastníků tohoto pestrého odpoledne. 
Na deseti stanovištích, obsazených pedagogy školy, zaměstnanci 
stacionáře a dvou chráněných dílen, ale také dvanácti dobrovolníky – 
studenty teplického gymnázia, si vyrobili drobnosti, od hravé ruka-
vice – nafukovací hračky, přes papírového klauna až po smaltovaný 
náramek, nebo si jen zatloukli hřebík (kolik dnešních dětí k tomu má 
běžně příležitost?) či vytvořili maxibublinu. Studenti gymnázia sebou 
ze svého bioparku přinesli několik zvířat a tak se pohlazení agamy či 
trnorepa stalo zajímavým zážitkem. Kdo si něco vytvořil (ti nejmenší 
třeba za pomoci tatínka nebo babičky), dostal výborný koláček, jeden 
z pěti set, které do akce věnovali studenti Hotelové školy, obchodní 
akademie a střední průmyslové školy Teplice, protože, jak řekl ře-
ditel Růžička, „bez práce nejsou koláče“. A kdo se tvořením unavil, 
mohl usednout před pódium, na kterém žáci 1. stupně pod vedením 
Jany Kounovské a Terezy Palové předvedli s velkým úspěchem své 
tanečně-divadelní představení, následně vystoupil kroužek REV!VAL 
školičky Arkadie a kytarové duo z teplické konzervatoře. Připraven 
byl i prodejní stánek, který nabídl výrobky chráněných dílen Arkadie.

Formou dobrovolného vstupného se vybralo 2100 Kč na projekt 
screeningového vyšetření očí dětí v mateřských školách „Lví očko“, 
který již řadu let zajištuje Lions klub Teplice. To je jakási charitativní 
tečka za velmi úspěšnou akcí. Samozřejmě všem zúčastněným velké 
poděkování od ředitele ZŠ a PrŠ Arkadie, o. p. s. Ivana Růžičky a pre-
zidenta Lions clubu Teplice Jana Gaislera. 

Tančit se přece dá i na vozíku. 

Pohladit si agamu, to se malému človíčkovi nepřihodí každý den.

Je nám tu dobře. Košíček z papírových trubiček se musí natřít.
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Činnosť LC Bratislava Danubius dopĺňajú 
nápady nových členov
Ľudmila Baluchová
LC Bratislava Danubius

Naša najnovšia členka – Alenka Malaschitzová – je športovkyňa, jogínka 
a pozorne si všíma okolie, kde ako by sa dalo niečo zlepšiť, upraviť, 
vyjsť v ústrety tým slabším a zraniteľnejším. Aj keď nie je našou „par-
ketou“ pomoc pre Spojenú školu internátnu pre žiakov so zrakovým 
postihnutím na Svrčej ulici v Bratislave a trochu sme zasiahli do čin-
nosti iného klubu, naša Alenka zistila, že tamojší šachový krúžok dosť 
živorí. A keďže aj šachy patria medzi športy a zrakovo znevýhodnení 
žiaci hocijaký šport nemôžu pestovať, Alenka prišla do nášho klubu 
s nápadom a projektom obnoviť činnosť šachového krúžku a vliať mu 
nový život. Život vraj zvládajú lepšie tí, ktorí sa naučia stratégiu na 
šachovnici. Jednoduché to nebude, dnešné deti sú veľmi ovplyvnené 
novými technológiami a do tohto krúžku sa veľmi nehrnú. Ale učiteľ 
a tréner šachu by bol, aj keď je už na dôchodku. Aj rôzne šachové 
magnetické súpravy… No a ako ďalšia pomôcka je Alenkin projekt: 
špeciálne šachové hodiny so zvukovým signálom, ktoré sme odovzdali 
ako dar klubu pani riaditeľke Mgr. Sandre Botlíkovej. Ako nám roky 
pribúdajú, svoje aktivity a pomoc sme už aj v minulých rokoch začali 
obracať na seniorov. Niekoľko rokov sme pomáhali Domovu dôchodcov 

Jesene života v bratislavskej Dúbravke. Dokonca vďaka nášmu klubu sa 
rozvírila potreba pomoci alzheimerikom a vybudoval sa nový pavilón. 
Potom sa vymenilo vedenie a našu iniciatívu nechápalo. Vznikli iné 
okolnosti a „našlo sa“ iné zariadenie, ktoré našu pomoc víta. Ešte pri 
jeho budovaní a zariaďovaní sme pomohli príspevkom na podlaho-
vú krytinu a žalúzie. Ide o dom sociálnych služieb „Dom nádeje“ na 
Tomášikovej 8/A, v bratislavskom Ružinove. Je tu denný stacionár, 
ale aj tzv. „dom na pol ceste“ – taká záchranná sieť pre „absolventov“ 
detských domovov, ktorí po opustení detských domovov svoju slobodu 
akosi neustoja a potrebujú mať „pomocnú ruku“ či „kontrolu zhora“. 
Nový zákon nepraje domom sociálnych služieb, keď štát v podobe 
miestneho úradu a jeho sociálneho odboru poskytne financie len na 

mzdy. Prevádzka je už odkázaná na inú pomoc a musí si nejako na seba 
zarobiť. V budove Domu nádeje je našťastie anglická škôlka, ale to ne-
stačí… Zasa sme dostali priestor. Naša členka Marienka Strížová občas 
do denného stacionára zájde a už len svojou prítomnosťou pomôže. 
Pomôže pri rozhovoroch, rehabilitácii, či podávaní stravy. A tak sme 
sa dozvedeli, že doslúžila umývačka riadu. Teda tá elektrická. A tejto 
mužskej práce - zaobstarať novú umývačku riadu – sa zhostil PDG Juraj 
Schwarz. Doviezol ju, aj namontoval. V budove je ešte ďalší priestor 
na občasný prenájom, zasadačka – konferenčná miestnosť vybavená 
elektronickou tabuľou a internetom, vhodná na školenia. Musíme zrátať 
naše financie, a počkať aj na nabiehajúce peniažky z 2% daní: radi by 
sme pre tento priestor zaobstarali prenosné chladiace zariadenie. To 
ale máme v pláne pre budúcnosť.

Aj cez toto leto pôjdu dve študentky na letnú lionskú stáž UDEL do 
francúzskej Sophie Antipolis, už máme pre ne letenky. Celú organizáciu 
a logistiku okolo tejto stáže od vzniku nášho lionského klubu v roku 
1990 až doteraz, obetavo a sofistikovane zabezpečuje zakladateľka 
klubu Evka Šellejová. Vezme, zväčša dievčatá, pod svoje ochranné 

krídla a vyškolí ich v otázkach lionského hnutia, vybaví ich tričkami, 
vlajkami, stále je s nimi v kontakte, keď treba, poskytne im nocľah. Je 
tou najdôležitejšou styčnou dôstojníčkou s Univerzitou Mateja Bela v 
Banskej Bystrici, kde nám výber vhodných študentov zabezpečuje pani 
docentka Mešková. Sme radi, že nás prevažne študentky tejto univerzi-
ty vždy hrdo a s výbornými výsledkami reprezentovali a že náš lionský 
klub mnohým pomohol naštartovať sľubnú kariéru. 

Alenka prišla do nášho klubu
s nápadom a projektom.
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Jaro na Hradě

Jan Tajbl
LC Rokycany

Je to již řada let, co byla založena velice přitažlivá a bohulibá 
tradice, kdy klientky sociálního ústavu „Zvíkovecká kytička“ vystavu-
jí v Mladotově domě na Hradě své výrobky. Tak tomu bylo i letos, aby 
tradice zůstala zachována. A tradiční je také přivítání, neboť děvčata 
všechny hosty a návštěvníky vítají písničkami, zejména těmi, které se 
za poslední dobu naučily. Tím je hned v úvodu navozena velice přátelská 
atmosféra a srdečný potlesk je nejen poděkováním za působivý hudeb-
ní začátek, ale také poděkováním všem, kteří se o presentaci činnos-
ti „Domova“ zasloužili. Především paní ředitelce ústavu PaeDr. Janě 
České, mimochodem nositelce státního vyznamenání „Záslužný kříž 
3. stupně“ z roku 2016, ceny za Zásluhy o sociální služby (2018) a ti-
tulu „Česká žena“ (2012), o který se připojením k návrhu zasloužili 
z rokycanští členové LCI.

Paní ředitelka je obklopena kvalitním a spolehlivým kolektivem 
spolupracovníků, bez kterých by ústav nemohl vykazovat takové úspě-
chy v péči o klientky.

Vernisáž je vždy poctěna přítomností vzácných hostů včele s vedou-
cím Vojenské kanceláře presidenta republiky, ředitelem Správy pražské-
ho hradu a děkanem Metropolitní kapituly u sv. Víta. Dále jsou přítomni 
představitelé Zvíkovce, Rokycan, Zbiroha a dalších obcí. Letos, tak jako 
už několikrát, přijal pozvání Jan Kalaš, tentokrát ve funkci guvernéra 
D122. Přítomni byli i členové lionských klubů z Plzně, Prahy a Rokycan.

Smyslem této výstavy je ukázat široké veřejnosti výsledky práce 
klientek, které, i když mají omezené možnosti uplatnění, jsou svý-
mi „tetičkami“ vedeny ke smysluplné činnosti, která je pro ně hrou 

a dokážou ve výtvarných dílnách zhotovovat překrásné a užitečné 
předměty, které nacházejí u návštěvníků širokou odezvu.

Rokycanským lionům se už v minulosti podařilo ústav podporovat 
a doufám, že se tak bude dít i nadále. 

Na snímku předává kytičku poděkování Dr. České guvernér D122 
Jan Kalaš na vernisáži dne 7. 3. 2019

Malý Tadeášek má motomed
Ladislava Richterová
LC Teplice Ladies

A to zásluhou pilných členek Lions Clubu Teplice 
Ladies, které v sobotu 8. června na jezeru Matylda 
v Mostě prodávaly o sto šest. V nabídce bylo pivo, limo, 
koláčky i dětské šampaňské a upomínkové předměty. 
Podílely jsme se také výrobě papírových medailí pro 
posádky soutěžících dračích lodí. To všechno dohro-
mady vyneslo 93 200 korun, a tak tříletý, předčasně 
narozený Tadeášek má motomed, který mu pomůže 
lépe se rozvíjet. Samotný přístroj stál 60 tisíc korun, 
potřebuje k němu ještě speciální stoličku, tu pocho-
pitelně rády obstaráme také. Přítomna byla i rodina 
chlapce, jeho dva starší bráškové a maminka. Nyní 
jsme začaly sbírat kabelky pro dobročinný bazar, kte-
rý se bude konat 9. a 10. srpna v OC Olympia. Výtěžek 
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Marked set by rudolfziak
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LC Karlovy Vary Diana

Eva Douchová
LC Karlove Vary Diana

Zhruba před rokem se mnohé členky našeho klubu rozhodly, že jej 
opustí. Po různých problémech se ale náš klub, který jsme zakládali 
v roce 2002 a na charitativní účely jsme rozdali přes 2 miliony korun, 
opět dostal do dobré formy a začali jsme v duchu lionského hnutí pilně 
pracovat, i když v menším počtu lidí.

V klubu Diana jsou členky z několika míst Karlovarského kraje, 
a proto se snažíme nejen schůzky a akce, ale i finanční prostředky roz-
dělovat na různá místa kraje. Do nového začátku byl pro nás velkou 
pomocí sponzorský dar České spořitelny v Karlových Varech.

V listopadu 2018 jsme prodávali adventní víno ve Františkových 
Lázních a mohli jsme věnovat 10 tisíc korun Dětskému domovu ve 
Slavkově na oslavu Vánoc. Setkání s dětmi, které v domově jsou, je 
pro nás, ženy a matky, citově náročné. O to větší potěšení jsme měli 
z dětské radosti.

V minulých letech jsme pořádali golfové turnaje a tak jsme se roz-
hodli, že i ve zmenšeném počtu členek golfový turnaj opět uspořádáme.

V dubnu 2019 jsme měli v Kynžvartu turnaj, který bychom mohli 
nazvat téměř rodinným. Rodinní příslušníci nám pomohli s vlastní or-
ganizací a na turnaji se sešli naši přátelé a příznivci, kteří naši práci 
podporují a fandí jí již mnoho let. Díky tomu jsme mohli předat 12 ti-
síc korun Svobodné chebské škole na speciální pomůcky pro nevidomé 
a slabozraké děti. Finančně jsme přispěli částkou 10 tisíc korun Sjed-
nocené organizaci nevidomých a slabozrakých ČR v Karlových Varech. 
Částku organizace použije na pořízení elektronického trenažéru ve 
střelnici na simulovanou zvukovou střelbu, která zlepšuje prostorovou 
i sluchovou orientaci.

Také jsme se zúčastnili několika setkání s dalšími lionkami a liony, 
což je pro nás inspirací a povzbuzením. Na schůzce v červenci jsme si 
naplánovali akce a setkání nejen na druhou polovinu roku, ale už i na 
příští rok. Víme, že naše činnost je prospěšná a potřebná a ještě navíc 
nám přináší radost ze setkávání se stejně smýšlejícími lidmi, s přáte-
li a těmi, kteří se naším prostřednictvím snaží pomoci těm, kteří to 
potřebují. We serve! 

z něj je tentokrát určen pro hendikepované děti Kačenku, Jáchyma 
a Honzíka, kteří potřebují zdravotní pomůcky, jež nehradí pojišťovny.

Stejně tak se těšíme z toho, že jsme na červnové schůzi mezi sebe 
slavnostně přijaly tři nové dělné členky - Jolanu Šoltészovou, Lucii 

Pondělíčkovou a Petru Michalovou. Začínáme také více vzájemně ko-
munikovat s našimi kolegy z pánského klubu, a to nejen při charita-
tivních akcích, ale i neformálně, jen tak na kus řeči. Oběma klubům 
může spolupráce prospět. Vždyť společně POMÁHÁME! 



36 ČESKÝ A SLOVENSKÝ LION

#LC

1

4

7

10

2

5

8

11

Fotogaléria z činnosti klubov



3

6

9

12

1  LC Bratislava Bona Fide
 6. apríla 2019 sa opäť stretli na Malom Javorníku (Bratislava Rača) 

pri výsadbe stromčekov v projekte ZELENÁ PLANÉTA lioni a ich hostia. 
Členovia LC Bratislava Bona Fide sa týmto projektom zaradili medzi 
Top 100 Clubs in Planting 2011-12. Každoročne pozývajú lionov a deti 
z detských domovov stráviť pekný deň pri výsadbe stromčekov.

2  LC Banská Štiavnica
 Primátorka mesta Banská Štivnica Mgr. Nadežda Babiaková sa zúčastnila 

na osadení defibrilátora na objekt Hríb v Banskej Štiavnici dňa 11. marca 
2019. Spolu s prezidentom klubu Ľubomírom Barákom a členmi klubu 
vyslovili spoločné prianie aby prístroj v prípade núdze pomohol no 
naljepšie by bolo, keby nemusel byť prístroj nikdy použitý.

3  LC Bratislava Istropolis
 Naša malá bojovníčka slabozraká Dominika Kuchtová ukazuje vybo-

jované medaile ambasádorke kampane „Biela pastelka 2019” skvelej 
moderátorke Adele Vinczeovej. Všetci členovia nášho LC Istropolis 
Bratislava držíme palce a tešíme sa z každého jej úspechu.

4  LC Nitra
 Slávnostné klubové stretnutie LC Nitra pri príležitosti odovzdáva-

nia funkcie prezidenta klubu sa uskutočnilo v piatok 21. júna 2019 
v Reštaurácia OKO v Nitre. Najmladší prezident klubu v Distrikte 122 
Milan Taškár odovzdal zvon a vedenie klubu svojmu nástupcovi Andrejovi 
Belajovi. Stretnutie bolo obohatené prednáškou dobrovoľného historika 
Alana Dologa o Nitrianskom kniežatstve v rannom stredoveku.

5  LC Bratislava Bona Fide a LC Nitra
 V utorok 12. marca 2019 sa v čase od 12.00 do 15.00 hod uskutočnilo 

preventívne Lionské meranie cukru, tlaku, zraku pre návštevníkov po-
likliniky Karlova Ves v Bratislave.

6  LC Zvolen
 Pravidelná strelecká súťaž lionov, ktorú organizujú členovia LC Zvolen 

sa v tomto roku uskutočnila 31. mája 2019 za krásneho slnečného po-
časia na streleckom štadióne v Sielnici. Spoločná fotografia lionov 
„ostrostrelcov” z klubov banského regiónu (LC Banská Bystrica, LC 
Banská Bystrica Dixon, LC BB-Zvolen Crystal a LC Zvolen) je dôkazom, 
že táto aktivita je nielen populárna ale aj bezpečná.

7  LC Bratislava Bona Fide
 IV. ročník jarného turnaja bratislavských klubov v bowlingu sa konal 

v Bowlingovom Národnom Centre 12. marca 2019 v Bratislave. Turnaja 
sa zúčastnili lioni nielen z bratislavských klubov (LC BA Bona Fide, LC 
BA Golden Triangel, LC BA Danubius, LC BA Dovina) ale aj lioni z mi-
mobratislavského regiónu (LC Heart of Slovakia a LC Nitra). Putovný 
pohár si odniesol Andrej Belaj z LC Nitra (na fotografií vpravo).

8  LC Bratislava Pressburg
 V rámci „Freedom Charity Run 2019“ Lioni bratislavského regiónu daro-

vali Detskému domovu v Podunajských Biskupiciach symbolický šek na 
sumu 470 €. Šek si prevzala zástupkyňa Detského domova aj s detičkami 
priamo na Primaciálnom námestí 27. júna 2019 v Bratislave.

9  Naučme deti športovať
 Aj v tomto roku sa náš Lions club Banská Bystrica aktívne zapojil do 

známeho charitatívneho podujatia „Naučme deti športovať“ na podporu 
činnosti OZ PONS a OZ Nožička, ktorým bol v závere podujatia odovzdaný 
symbolický šek vo výške 12 083,80 €.Toto nádherné podujatie konané 
v sobotu 16. 6. 2019 prišlo podporiť vyše 70 športovcov na čele s biat-
lonistkou Nasťou Kuzminou, chodcom Matejom Tothom, šprintérom 
Jánom Volkom, bojovníkom Vladom „Drakulom“ Moravčíkom, hoke-
jistami Michalom Handzušom a Richardom Zedníkom ako aj ďalšími 
športovcami.

10  LC Banská Bystrica
 150 tisíc pasteliek vyexpedoval zmocnenec projektu Biela Pastelka Ján 

“Mišiak” Miškovič pre tohtoročnú kampaň dňa 11. apríla 2019, ktoré 
prevzal pán Peter Ostružiak z Únie nevidiacich a slabozrakých Slovenska.

11  LC Banská Bystrica Dixon
 Členovia LC Banská Bystrica Dixon zorganizovali bowlingový turnaj 

družstiev pre lionov z banského regionu. Záujem o turnaj prejavili lioni 
z LC Banská Bystrica, LC Zvolen, LC LEA Banská Bystrica. Po dvoch kolách 
urputných bojov si nakoniec nádherný putovný pohár vybojovali lioni 
z LC Banská Bystrica Dixon. Celý turnaj sa niesol v priatelskej a srdečnej 
atmosfére ktorá ešte viac prehĺbi spoluprácu jednotlivých lionov.

12  LC Prague Hartig
 Slavnostní večer pořádaný u příležitosti oslavy 25. výročí založení LC 

Prague Hartig se konal v sobotu 13. 4. 2019 v Arcibiskupském paláci 
v sále kardinála Berana. Součástí oslavy byla odpolední komentovaná 
prohlídka Arcibiskupského paláce a katedrály svatého Víta na Pražském 
hradě.
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1  LC Banská Bystrica
 Hodnotiaca členská schôdza Základnej organizácie Únie nevidiacich a slabozrakých 

Slovenska sa uskutočnila v misijnom dome v Banskej Bystrici. Pravidelne, ako hostia 
sa zúčastňujú aj zástupcovia LC Banská Bystrica. Pavol Mora – 1. VDG a Ján “Mišiak” 
Miškovič nechýbali ani na poslednej schôdzi dňa 6. apríla 2019.

2  LC Bratislava Pressburg
 Členovia klubu LC Bratislava Pressburg prijali pozvanie na vernisáž výstavy 100 rokov 

Hravej architektúry ktorá sa konala na Bratislavskom hrade. Koncepcia Hravého 
architekta na Žilinskej 2 vychádza z tradície a pozitívnych skúseností fungovania 
Domu detí na Pražskom Hrade v minulosti a zo snahy poskytnúť deťom tvorivú zábavu 
a poučenie adekvátne súčasnej dobe. Členovia klubu sa rozhodli takto podporiť pro-
gramové východiská ktorými sú aj: posilnenie postavenia mladých ľudí v spoločnosti, 
dobrovoľníctvo či príprava mladej generácie pri ich začlenení sa do spoločnosti.

3  LC Pardubice
 LC Pardubice 11. dubna 2019 opět pořádal ve Východočeském divadle charitativní 

divadelní představení ve prospěch Střediska rané péče v Pardubicích. Před zahájením 
hry „Víš přece, že neslyším, když teče voda“ uvedl ředitel divadla Petr Dohnal svým 
slovem guvernéra D122 Jana Kalaše a za jejich přítomnosti předal prezident LC 
Pardubice Alexandr Krejčíř šek v hodnotě 40.000 Kč ředitelce Střediska rané péče 
paní Blance Brandové.

4  LC Praha Hartig
 Členové LC Praha Hartig za poslední období celkem shromáždili do sběrných boxů 

3078 kusů dioptrických a 715 slunečních brýlí, které po jejich kontrole a uspořádání 
do přepravních krabic předali do sběrné centrály pro české země k následné přepravě 
do evropského sběrného centra v Itálii.

 
5  LC Bratislava Danubius

 Prezident klubu Michal Kovács odovzdáva čestné uznanie PDG Jurajovi Schwarzovi 
v pozícií sekretára klubu za odvedenú klubovú prácu a dosiahnuté výsledky, ktoré 
mu udelil guvernér distriktu Jan Kalaš.

6  LC Krupina
 Členovia klubu LC Krupina zakúpili dioptrické okuliare s lentikulárnymi šošovkami 

ktoré pomôžu Lianke Žigmundovej zlepšiť zrak. Pomoc jednotlivcom pri ochrane 
zraku alebo pri jeho zlepšení zostáva naďalej prvotným záujmom lionov v programe 
Vision, konštatoval prezident klubu Ján Mohyla.

7  LC Banská Bystrica
 Ocenenie LION of the YEAR si prevzal Marek Modranský od prezidenta klubu Petra 

Šestáka za prítomnosti I. VDG Pavla Moru.

8   LC Praha První
 Dne 16. 4. 2019 se v jazzovém klubu Reduta v Praze uskutečnil již 3-tí ročník be-

nefičního koncertu organizovaného Lions Club Praha První. Na koncertě vystoupil 
Základní Umělecký Big Band (Z.U.B.B.) a výtěžek ze vstupného byl věnován na 
podporu Gymnázia a střední odborné školy pro zrakově postižené.

9  LC Košice
 Spoločenské podujatie s charitatívnym poslaním PRO DOBRO 2019 venova-

né Neobvyklým potulkám mestom Košice s hosťom, spisovateľom Milanom Kolcúnom 
usporiadali členovia klubu LC Košice 27. apríla 2019 v GES CLUB KOŠICE.

10  LC Plzeň Ladies
 PDG Jana Flanderová při předání výtěžku 30.000 Kč z golfového turnaje „Golf Lions 

Masters 2019“ pro Diabetologickou ordinaci Dětské kliniky FN Plzeň.

11  LC Banská Štiavnica
 Výstup na Sitno je tradičnou akciou pánskeho klubu, ktorý už desať rokov funguje 

v Banskej Štiavnici. Aj v tomto roku viac ako sedemdesiat účastníkov využilo mož-
nosť stráviť medzinárodný deň detí výstupom na najvyšší vrch pohoria Štiavnických 
vrchov. Účastníci sa tak v nadmorskej výške 1009 m stali súčasťou odovzdania pozície 
prezidenta klubu, ktorý je sprevádzaný nielen príhovormi no hlavne spevom.

12  LC Banská Štiavnica
 Počúvadlianske Jazero je miestnou časťou mesta Banská Štiavnica a je vzdialené 

8 km od mesta. Patrí medzi najnavštevovanejšie turistické lokality. Práve tu sa konala 
oslava 10 výročia založenia klubu LC Banská Štiavnica, ktorý vznikol 6. mája 2009 
(Charter Date). Osláviť 10 výročie a zaželať členom veľa zdravia a entuziazmu prišli 
zástupcovia klubov banského regiónu. Zľava: Mariana Luptáková - prezidentka klubu 
LC BB-Zvolen Crystal, PDG Bohumír Krátky – zakladajúci člen LC Heart of Slovakia, 
Ľubomír Barák – prezident klubu LC Banská Štiavnica, Ján Totkovič – Club Director 
LC Banská Štiavnica a ZCh Peter Novotňák – LC Zvolen.

13  LC Plzeň Ladies
 Benefičný koncert usporiadaný členkami LC Plzeň Ladies priniesol Kubíčkovi 

Peteříkovi 71.000,– korún na ďaľšiu rehabilitáciu. Na fotografií zľava: Čestmír 
Koželuha II.VDG, manželé Peteříkovi, PDG Jana Flanderová, prezident LC, Štěpán 
Slavík, Miriam Čížková, Jan Kalaš DG, Natálka Šmausová, Jiří Hlobil, Tereza Pelcrová, 
Eva Dortová členka LC, primářka novorozeneckého odd. Mulačovy nemocnice
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Informácie sú dôležité. A vedieť ich nájsť 
je ešte dôležitejšie
Milan Ondruš
LC Žilina

Milí priatelia Lioni! Dovoľte, aby som najskôr vyjadril svoje veľ-
ké ďakujem tvorcom nášho časopisu LION. Rád by som ocenil jeho 
vysokú obsahovú aj grafickú úroveň. Periodická tlač mi je profesijne 
blízka, a tak viem o čom hovorím. Vašu pozornosť, by som chcel ale 
upriamiť na ďalší dôležitý zdroj informácií určených pre každého 
Liona a pre každý Lions klub v našom dištrikte. Tým zdrojom je naša 
webová stránka www.lci–122.org, ktorá je samozrejme prístupná aj 
pre kohokoľvek mimo našu komunitu. Sú tam zaujímavé informácie 
o súčasných Lionoch, ale aj o histórii nášho hnutia. Stránka obsa-
huje samozrejme aj podrobností o jednotlivých Lions kluboch nášho 
dištriktu. Dočítame sa tam aj o dištriktných a medzinárodných pro-
jektoch. Veľmi praktickým je stĺpček s hlavnými aktualitami a tiež 
kalendár klubových aktivít. Jedným 
z najdôležitejších zdrojov informácií 
je záložka “Pre členov a funkcioná-
rov”. Objaví sa vám v ponuke až po 
prihlásení (tlačidlo “Prihlásiť sa” sa 
nachádza na stránke vpravo hore).
Obsah tejto záložky je dôležitý pre 
každého člena Lions klubu. Zvlášť 
funkcionári v kluboch by mali túto 
časť našej webovej stránky navšte-
vovať pravidelne. Títo sa v kluboch 
pomerne často menia a nie vždy dôj-
de k odovzdaniu všetkých informácií. 
Nie si si úplne istý vo svojich kom-
petenciách? Potrebuješ kompletnú 
informáciu o tom, čo všetko vyplýva 
z tvojej funkcie? Zaujímajú ťa vzoro-
vé stanovy klubu? Potrebuješ vedieť 
postup pri zakladaní nového klubu? 
Odpovede možno nájsť práve v spo-
mínanej sekcii. Je tiež pravdou, že 
mnoho sekretárov v jednotlivých klu-
boch nemá úplnú predstavu o svojich 
povinnostiach v súvislosti s pravidel-
nými hláseniami do dištriktu, respektíve do centrály LCI v Oak Brooku. 
Aj tieto informácie možno nájsť v záložke “Pre členov a funkcionárov”. 
Potrebujete si stiahnuť rôzne logá alebo hymny? Žiadny problém. 
Opäť ich nájdete v spomínanej záložke. Prostredníctvom našej we-
bovej stránky si môžeme, okrem iného, aj zalistovať v elektronickej 
forme časopisu LION, prípadne si stiahnuť a vytlačiť jeho ľubovoľnú 
časť. Milí Lioni, pravidelnú návštevu našej webovej stránky vám vre-
lo odporúčam. Ak máte problém s prihlasovacím menom a heslom, 
poraďte sa s vašim sekretárom alebo inými Lionmi, ktorí vám určite 
radi pomôžu. Nie je to nič zložité. (poznámka redakcie: článok pub-
likovaný ako príspevok zaslaný do čísla LION 1/2019) 

Foto: ilustračné z www.lci-d122.org
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DISTRICT 122, CABINET 2019-20
Pavol Mora Banská Bystrica LC District Governor 2019-2020
Ján Kalaš Praha Hartig LC Immediate Past District Governor 2019-2020
Čestmír Koželuha Plzeň City LC First Vice District Governor 2019-2020
Milan Ondruš Žilina LC Second Vice District Governor 2019-2020
Bohumír Krátky Heart of Slovakia LC Cabinet Secretary 2019-2020
Jarmila Bokorová Piešťany LC Cabinet Treasurer 2019-2020

Jana Flanderová Plzeň Ladies LC Region Chairperson 2019-2020 ČECHY
Jana Flanderová Plzeň Ladies LC Zone Chairperson 2019-2020 PLZEŇ II. + ČECHY SEVER
Viktor E.Korbel Plzeň City LC Zone Chairperson 2019-2020 PLZEŇ I.
Jiří Pribyl Rychnov nad Kněžnou LC Zone Chairperson 2019-2020 ČECHY VÝCHOD
Milan Horáček Praha Strahov San Giorgio LC Zone Chairperson 2019-2020 PRAHA
Klára Petříčková Brno Špilberk LC Region Chairperson 2019-2020 MORAVA A SLEZSKO

Ján Dudáš Bratislava Pressburg LC Region Chairperson 2019-2020 SLOVENSKO
Ladislav Balázs Bratislava Pressburg LC Zone Chairperson 2019-2020 BRATISLAVA I.
Katarína Žiaková Bratislava Bona Fide LC Zone Chairperson 2019-2020 BRATISLAVA II.
Marek Modranský Banská Bystrica LC Zone Chairperson 2019-2020 BANSKÁ BYSTRICA I.
Peter Novotňák Zvolen LC Zone Chairperson 2019-2020 BANSKÁ BYSTRICA II.
Daniel Janšo Banská Bystrica Dixon  LC Zone Chairperson 2019-2020 BANSKÁ BYSTRICA III.
Milan Taškár Nitra LC Zone Chairperson 2019-2020 NITRA
Anton Kantor Košice LC Zone Chairperson 2019-2020 KOŠICE

Jaroslav Dobiš Nitra LC District GST Coordinator 2019-2020
Jaroslav Dzurik Košice LC District GLT Coordinator 2019-2020
Ladislav Balázs Bratislava Pressburg LC District GMT Coordinator 2019-2020
Bohumír Krátky Heart of Slovakia LC LCIF District Coordinator 2019-2021

Andrej Belaj Nitra LC District Lions Quest SR Chairperson 2019-2020
Milan Taškár Nitra LC District Leo Chairperson 2017-2020
Jana Kovářová Plzeň Bohemia LC District Peace Poster Contest Chairperson 2019-2020
Tomáš Renčo Heart of Slovakia LC District Youth Exchange Chairperson 2019-2020

Marian Korčok Krupina LC District Diabetes Chairperson 2019-2020
Juraj Detvay Nitra LC District Pediatric Cancer SR Chairperson 2019-2020
Yvette Ševčíková Bratislava Bona Fide LC District Environment Chairperson 2019-2020
Ján Miškovič Banská Bystrica LC District Vision Chairperson 2019-2020

Katarína Žiaková Bratislava Bona Fide LC District GMT Family & Women’s Specialist 2019-2020

Petr Schel České Budějovice LC District Convention 2020 Chairperson

Zmocnenci pre Distriktné projekty
Ján Miškovič Banská Bystrica LC Zmocnenec Spolupráca s ÚNSS SR - Biela pastelka 2019-2020
Vojtěch Trapl Praha Bohemia LC Zmocnenec Spolupráca so SONS ČR - Bílá pastelka 2019-2020
Petr Humpolík Plzeň Bohemia LC Zmocnenec Jumelage - zahraničné vzťahy 2019-2020
František Kočka Košice LC Zmocnenec pre V4 2019-2020
Věra Přibylová Rychnov nad Kněžnou LC Zmocnenec Lví očko/ Levie očko 2019-2020
Ivan Galan Praha Hartig LC Zmocnenec pre zber okuliarov ČR 2019-2020
Ján Miškovič Banská Bystrica LC Zmocnenec pre zber okuliarov SR 2019-2020
Svatana Němcová Praha Hartig LC Zmocnenec LOEC/LECOP 2019-2020
Bohumír Krátky Heart of Slovakia LC Zmocnenec časopis LION 2019-2020
Milan Taškár Nitra LC Zmocnenec Nemocnica v Keni 2019-2020

Zoznam členov kabinetu 2019 – 2020
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Zasadnutie kabinetu Distriktu

Posledné zasadnutie kabinetu v lionskom roku 2018-19 sa usku-
točnilo 24. 5. 2019 v Pardubiciach. Ako hosť bol prítomný Zvonimir 
Cvetanovski GLT koordinátor LCI.

Guvernér informoval o jednotlivých aktivitách v rámci D122, 
ktoré na distriktnej úrovni 
zabezpečujeme. Poďakoval 
jednotlivým zmocnencom 
za ich prácu. Samostatne 
vyzdvihol medzinárodný 
projekt Lions Quest Slova-
kia, ktorú organizuje a ria-
di Andrej Belaj z LC Nitra. 
O tomto projekte bol uve-
rejnený článok s fotogra-
fiami v medzinárodnom ča-
sopise LION.

Po vyčerpaní progra-
mu Zvonimír Cvetanovski, 

ocenil členov GAT teamu (DG Jan Kalaš, GLT Pavol Mora, GMT Jaroslav 
Dzúrik, GST Andrej Belaj a LCIF Bohumír Krátky). Všetci boli ocenení 
vyznamenaním LCI IP Gudrun Yngvadottir.

DG J.Kalaš odmenil členov kabinetu PDG Emiliu Štepánko-
vú, PDG Radima Dvořáka, 
2.VDG Čestmíra Koželuhu, 
CS Antona Geráka, CT Jar-
milu Bokorovú, ZCh Katarí-
nu Žiakovú, Vladimíra Folka, 
Jana Haura, Jána Miškoviča, 
Ivana Galana, Tomáša Ren-
ča a Svatavu Nemcovú. Zá-
pis zo zasadnutia kabinetu 
je prístupný všetkým členom 
distriktu (po overenom pri-
hlásení sa) na stránkych 
www.lci-d122.org. 

Foto: Ján Mišiak Miškovič

Z.Cvetanovski ocenil Guvernéra D122 Jana Kalaša.

GMT koordinátor Jaroslav Dzurik prevzal ocenenie.

Ocenenie z rúk Z.Cvetanovského prevzal IPDG B. Krátky, LCIF koordinátor.

Pavol Mora, GLT koordinátor bol ocenený Z.Cvetanovskim.
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Používané skrátené názvy
The International Association of Lions Clubs 
IALC alebo Lions Clubs International  LCI 
Medzinárodná asociácia lionských klubov // 
Lions Clubs International Foundation LCIF 
Medzinárodná nadácia lionských klubov // 
The Melvin Jones Fellowship MJF Uznanie 
za dar pre LCIF // Lions Clubs International 
District 122  - Czech republic and Slovak 
republic LCI D122 CR&SR alebo District 
122 alebo LCI D122 alebo D122 Dištrikt 
alebo oblasť ohraničená územím dvoch štá-
tov Česká republika a Slovenská republika 
// Lions Clubs LC viac klubov v Dištrikte 
alebo v organizácií LCI // International 
President IP Medzinárodný prezident LCI // 
District Governor DG Guvernér dištriktu // 

Immadeatelly Past District Governor IPDG 
bezprostredne minulý guvernér dištriktu // 
Past District Governor PDG minulý guvernér 
dištriktu // Vice Distric Governor VDG pod-
predseda guvernéra dištriktu 1. alebo 2. // 
Global Action Team GAT GLT + GMT + GST + 
koordinátor LCIF // Global Leadership Team 
GLT na úrovni dištriktu alebo klubu pripra-
vujú budúcich nositeľov úradov // Global 
Membership Team GMT na úrovni dištriktu 
alebo klubu zabezpečujú dopĺňanie členskej 
základne // Global Service Team GST na úrov-
ni dištriktu alebo klubu realizujú servisné 
služby pre komunitu // Region Chairperson 
RCh zástupca regiónu // Zone Chairperson 
ZCh zástupca zóny // District Chairperson 

DCh člen kabinetu, zmocnenec programu // 
Lions Club LC označenie pre jeden klub // 
Club President CP prezident lionského klubu 
// Club Secretary CS Sekretár klubu, tajom-
ník // Club Treasurer CT pokladník klubu // 
Certified Guiding Lion CGL garant pre zalo-
ženie a činnosť nového klubu // PlZEN CITY 
Lions Club LC Plzen City alebo Plzen City LC  
Názov lionského klubu v meste Plzeň, ktorý 
je vytvorený „názvom mesta“ + ďaľšou špe-
cifikáciou zabezpečujúca rozlíšenie viacerých 
klubov v jednom meste + označením „Lions 
Club“ // Slogan LIONS 
Liberty L sloboda // Intelligence I inteligen-
cia // Our O naša // Nation´s N národná //
Safety S bezpečnosť

Etický kódex
 Preukazovať činorodou snahou presved-

čenie o dôstojnosti svojho poslania, aby 
som si zaslúžil uznanie za to, čo som 
vykonal.

 Hľadať úspech a žiadať primeranú odmenu 
či úžitok ako niečo, čo mi právom náleží, 
avšak neusilovať o žiadny úžitok alebo 
úspech za cenu straty sebaúcty hľadaním 
výhod, ktoré mi nenáleží.

 Mať na mysli, že pre vybudovanie vlast-
nej existencie nie je nutné zničiť existen-
ciu niekoho iného, byť lojálny k svojim 

klientom a obchodným priateľom a prav-
divý sám k sebe.

 Kedykoľvek pri vzniku pochybností o čis-
tote a spravodlivosti svojho postoja či ko-
nania voči svojim blížnym hľadať dôvod 
pochybností predovšetkým u seba.

 Vidieť v priateľstve cieľ a nie prostriedok 
na dosiahnutie cieľa. Chápať, že pravé 
priateľstvo nie je merané službou jedného 
druhému, že skutočné priateľstvo nič neo-
čakáva, službu však prijíma v tom duchu, 
v akom bola preukázaná.

 Vždy si byť vedomý svojich povinností 
občana voči svojmu národu, svojej zemi 
a svojej obci. Svojim postojom, slovom 
a skutkami prejavovať neotrasiteľnú ver-
nosť a veľkoryso im venovať svoje schop-
nosti a možnosti.

 Pomáhať svojim blížnym, útechou nešťast-
ným, podporou slabým a svojim majetkom 
tým, ktorí to potrebujú.

 Byť obozretný s kritikou a s chválou štedrý. 
Budovať, nie ničiť.

Globálny rámec služieb 
DIABETES prispieva k viac ako 5 miliónom úmrtí ročne, čím sa stáva ôsmou hlavnou príčinou smrti na svete. Lions a Leos čelia 
tejto celosvetovej zdravotnej situácii tým, že zvyšujú povedomie o cukrovke prostredníctvom podujatí Strides, rozširujú prístup k 
starostlivosti prostredníctvom skríningových a liečebných programov a zlepšujú kvalitu života prostredníctvom diabetologických 
táborov a komunitných rekreačných programov 

ENVIRONMENT ovplyvňuje kvalitu nášho vzduchu a vody, dostupnosť potravín a liekov, zdravie a krásu našich miestnych ko-
munít a budúcnosť nás všetkých. Lions a Leos spĺňajú environmentálne výzvy na miestnej a celosvetovej úrovni tým, že pestujú 
stromy, organizujú programy recyklácie, poskytujú čistú pitnú vodu a upratujú komunity, aby pomohli zachovať naše životné 
prostredie pre budúce generácie. 

HUNGRY to je dôvod, prečo Lions a Leos pracujú ťažko pri riešení tejto globálnej potreby tým, že poskytujú pomoc a nádej 
deťom, rodinám a susedom, ktorí to najviac potrebujú. Lions a Leos distribuujú jedlo školákom, bankám skladových potravín, 
vytvárajú trvalo udržateľné komunitné záhrady a majú vedúce postavenie v potravinových skladov, ktoré bojujú proti hladu, 
kde žijú a pracujú. 

PEDIATRIC CENTER Deti sú darom sveta, ale každé dve minúty je dieťa diagnostikované rakovinou a menej ako polovica sveto-
vých detí má prístup k efektívnej starostlivosti. Deti, ktoré prežijú rakovinu, často zostávajú oslabujúcimi účinkami, ktoré môžu 
ovplyvniť ich fyzický vývoj a schopnosť učiť sa. To je dôvod, prečo Lions a Leos odpovedajú na výzvu na rozšírenie prístupu k 
záchrannej liečbe a na podporu detí a rodín, ktoré nás najviac potrebujú. Snažíme sa dať deťom s rakovinou druhú šancu na život.

VISION Lions a Leos „rytieri slepých“ zachraňujú zrak, zlepšili sme zdravie očí a starostlivosť o oči pre stovky miliónov ľudí po 
celom svete. V súčasnosti sa dá 80% očných vád odstrániť prevenciou alebo liečbou. Lions and Leos robia očné merania, recy-
klujú okuliare, vzdelávajú naše komunity, budujú očné kliniky a podporujú nevidiacich a zrakovo postihnutých prostredníctvom 
asistenčných technológií a programov odborného vzdelávania. 



Pozývame Vás




